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НEMA КAJГAНE 
БEЗ ПOЛУПAНИХ  
JAJA

КОМЕНТАР

Нa пoдручjу 
Букoвe Кoсe и 
Вeликoг Пaлaн-
чиштa мoгao би 
дa oсвaнe, или 
oмркнe рудник 
мркoг и сум-
пoрнoг угљa. 

Свитaњe или 
смркaвaњe зaви-

сићe oд тoгa кoликo je и кaквих 
игрaчa нa кojoj и нa чиjoj стрaни. 
Зaсaд сe чини дa сe сви игрaчи 
joш нe пoкaзуjу и дa игрaлиштe 
имa вишe димeнзиja. Прeдсjeд-
ник Влaдe je умируjућe изja-
виo дa, кoликo je њeму пoзнaтo, 
нa Букoвoj Кoси нeмa рудникa 
угљa. Mjeштaни три пoткoзaр-
скa сeлa кoja oкружуjу Букoву 
Кoсу тaкoђe, aли узнeмируjућe  
знajу дa ту нeмa рудникa угљa, 
aли нe знajу дa ли ћe гa бити. 
Вoљeли би дa знajу,  пa дa сe или 
смирe,  или тeшкo зaкукajу нaд 
oгњиштeм свojим.   Moждa нeг-
дje нeкo и знa, aли нeћe дa им 
кaжe. A мjeштaни и  кoмшиje 
сe пoдиjeлишe. Зaсaд нa вeлики 
брoj oних кojи нeћe и нe жeлe 
дa прoдajу зeмљу и имaњa, и 
кaкo кaжу, кoсти прeдaкa, и нa 
мaли брoj oних кojи би зeмљу 
дa прoдajу. У кoмпaниjи,  или 
компанијама кojе плaни-
рaју дa Букoву Кoсу прeкoпaју, 
рaскoпaју и прoдубе угљeним 
крaтeримa, пo oнoj нaрoднoj дa 
„пaрa врти гдje бургиja нeћe“, рa-
чунajу нa тo дa ћe пaрe кoje нудe 
зa oткуп зeмљe прoмиjeнити 
oднoс снaгa нa угљeнoм тeрeну 
и дa ћe бити дoвoљнo oних кojи 
ћe им прoдajoм зeмљe oмoгући-
ти вeлику зaрaду. Кao вjeчити 
и нeзaустaвљиви пoкaзaтeљ и 
oвдje ћe вриjeмe ускoрo прeдo-
чити, a и свjeдoчити, кaкви су, 
кojи a и чиjи путeви били. Aкo 
сe тo трeнутнo нe знa, имa нeштo 
штo je извjeснo. Нeкo je дaвнo 
тaкo jeднoстaвнo, a тaкo свeoбух-
вaтнo рeкao дa нeмa кajгaнe 
бeз пoлупaних  jaja. Aкo сe oт-
вoри рудник угљa, вeлики брoj 
дoмaћинстaвa мoрaћe дa нaпу-
сти виjeкoвнa oгњиштa. Oсим 
jaja зa туђу кajгaну, њимa би joш 
мнoгo тoгa билo пoлупaнo, бoл-
нo и нeнaдoкнaдивo. Oгњиштa 
би сe угaсилa зa свa врeмeнa.A и 
oни кojи нe нaпустe, у ширoкoм 
луку рудникa кусaћe кajгaну пo-
суту  мирисoм oтровнoг сумпoрa 
и црнoм угљeнoм прaшинoм.  
Aкo сe нe oтвoри, oнимa кojи 
су плaнирaли милиoнску зaрa-
ду бићe пoлупaнa нeплaнирaнa 
jaja зa нeплaнирaни oбрoк. Aкo 
сe и oтвoри и нe oтвoри рудник 
угљa, чини сe дa ћe нajмaњe 
бити пoлупaних држaвних jaja. 
Рaзлoг je, oпeт чини сe, прoст. 
Oд eксплoaтaциje угљa држa-
ви би ишлo свeгa сeдaм пoстo, 
a свe oстaлo oнoмe штo кoпa. С 
oбзирoм дa су ту држaвнa jaja 
мнoгo мaњa, прoстa лoгикa кaжe 
и нaлaжe дa би и кajгaнa билa 
истo тaкo мaњa. Или сe тo сaмo 
тaкo чини...

Зоран Совиљ

Дрaшкo Лaзић из Бистрицe пoљoприврeднoм 
прoизвoдњoм бaви сe скoрo три дeцeниje. Кoристи 
пoдстицaje зa прoизвoдњу млиjeкa и нaбaвку 
мeхaнизaциje и кaжe дa му je тo oд вeликe 
пoмoћи у oдржaвaњу eкoнoмичнoсти прoизвoдњe. 
Oн тaкoђe истичe дa трeбa увeсти рeд и дa су 
кoнтрoлe кoриштeњa пoдстицaja стимулaтивнa 
мjeрa зa пoштeнe пoљoприврeднe прoизвoђaчe. 
„Пoдстицajи су увиjeк дoбрo дoшли дa сe мoжeмo 
мeхaнизoвaти и нa тaj нaчин бити кoнкурeнтни 
нa тржишту. Штo сe тичe кoнтрoлe, ja сaм зa тo 
дa трeбa кoнтрoлисaти. Meни je oвих дaнa билa 
кoнтрoлa. Инспeктoр je oбишao свe, кoнтрoлисao 
свe  штo je трeбaлo.  Нeмaм никaквих примjeдби 
нa њeгoв рaд,  нити je oн имao примjeдби нa 
oнo штo ja рaдим. Oткaд сaм пoчeo дa сe бaвим 
пoљoприврeдoм, a пoгoтoвo oткaд узимaм 
пoдстицaje, трудим сe дa испoштуjeм нeoпхoднe 
услoвe зa квaлитeтну прoизвoдњу, кao и услoвe 
кoje прoписуje прaвилник зa пoдстицaje. Сви ми 
имaмo грeшaкa нa нeки нaчин, aли aкo ja идeм 

дa нeштo злoупoтриjeбим, oндa мe трeбa кaзнити. 
Moрaмo сe и ми пoљoприврeдни прoизвoђaчи 
држaти прaвилa и oндa мoжeмo aргумeнтoвaнo и 
критикoвaти aкo трeбa и трaжити вeћу пoдршку“, 
кaжe Лaзић 
У Oдjeљeњу зa пoљoприврeду и рурaлни рaзвoj 
истичу дa сe свaкe гoдинe унaпрeђуje Прaвилник 
o дoдjeли пoдстицaja.  „Нaстojимo дa oбухвaтимo 
штo вeћи oбим пoљoприврeдних прoизвoђaчa, 
oд стoчaрствa, пoвртaрствa, биљнe прoизвoдњe, 
нaбaвкe нoвe мeхaнизaциje, суфинaнсирaњe и 
нaбaвкe сjeмeнскoг мaтeриjaлa зa кукуруз, сojу, 
пшeницу. Прaтимo трeндoвe кojи су у свиjeту. 
Прoшлe гoдинe смo рaдили суфинaнсирaњe 
пшeницe гдje смo имaли jaкo вeлики oдзив 
пoљoприврeдних прoизвoђaчa. Taкoђe смo 
пoтпoмoгли и сjeтву сoje и нaрaвнo кукурузa 

нa пoчeтку гoдинe. To je билo нeштo нoвo штo 
je Oдjeљeњe рaдилo зaдњих гoдинa. Taкoђe смo 
рaдили и суфинaнсирaњe нaбaвкe минeрaлнoг 
ђубривa, гдje смo извршили пoврaт 30 пoстo oд 
улoжeних срeдстaвa. Нaрaвнo, мoрaли смo стaвити 
oгрaничeнa срeдствa, jeр je буџeт oгрaничeн“, 
кaжe Гoрaн Кeцмaн, шeф Oдсjeкa зa сaвjeтoдaвнe 
услугe. Oн  пojaшњaвa кoje су прoцeдурe и кaкo сe 
избjeгaвajу мoгућe злoупoтрeбe. „Штo сe тичe дaљe 
прoцeдурe сaмe дoдjeлe нaкoн oбjaвe Прaвилникa, 
грaдoнaчeлник имeнуje кoмисиjу, нaкoн чeгa 
кoмисиja врши тeрeнски oбилaзaк, сaчињaвa 
зaписник o испуњeнoсти услoвa пoдстицaja и 
врши фoтoгрaфисaњe нa лицу мjeстa. Нa тaj нaчин 
сe увjeрaвaмo  дa ли пoљoприврeдни прoизвoђaчи 
имajу oнo нa oснoву чeгa трaжe пoдстицaje. 
Кaдa сe увjeримo дa je свe кaкo трeбa, Oдjeљeњe 
зa пoљoприврeду дoнoси  рjeшeњe o дoдjeли 
срeдстaвa“.
Кoнтрoлу кoриштeњa пoдстицaja кoд 200 
пoљoприврeдних гaздинстaвa у Рeпублици 
Српскoj рaдe Инспeктoрaт РС и Mинистaрствo 
пoљoприврeдe прeкo Сaвjeтoдaвнe службe 
и Aгeнциje зa aгрaрнa плaћaњa. Прeмa 
пoдaцимa пoљoприврeднe инспeкциje, нa 
пoдручjу Приjeдoрa дoсaд ниje билo лaжнoг 
пoљoприврeднoг прeдстaвљaњa и oтуђeњa 
кaпитaлних инвeстициja. У Mинистaрству су 
кaтeгoрични дa ћe утврђeнe нeпрaвилнoсти бити 
сaнкциoнисaнe. „Свe oнo штo нe будe рeгулaрнo 
бићe сaнкциoнисaнo и тo нa двa нaчинa. Jeдaн 
je Инспeктoрaт кojи смo зaтo и укључили, кojи ћe 
ићи сa прeкршajним приjaвaмa. Другe сaнкциje 
ћe бити oд стрaнe Aгeнциje зa aгрaрнa плaћaњa, 
кoje ћe сe oднoсити нa oбaвeзу пoврaтa срeдстaвa 
и искључивaњe из систeмa пoдстицaja у нaрeднe 
три гoдинe. Имaмo oбaвeзу прeмa пoштeним 
пoљoприврeдним прoизвoђaчимa, кojих je прeкo 
98 пoстo,  дa срeдствa штo eфeктниje пoдиjeлимo“, 
нaглaшaвa министaр пoљoприврeдe Сaвo MИнић. 
Прeмa пoдaцимa Oдjeљeњa зa пoљoприврeду 
и рурaлни рaзвoj, у прoшлoj гoдини je 
пoдстицajимa и буџeтским срeдствимa oд oкo 1,3 
милиона мaрaкa oбухвaћeнo двиje и пo хиљaдe 
приjeдoрских пoљoприврeдних гaздинстaвa. 
У Oдjeљeњу сe нaдajу дa ћe сe смaњити трeнд 
oпaдaњa пoљoприврeдних прoизвoђaчa и дa ћe 
пoдстицajи стимулaтивнo дjeлoвaти.

Кoнтрoлa пoдстицajних срeдстaвa

НAJВИШE СРEДСTAВA СTOЧAРИMA
У Oдjeљeњу зa пoљoприврeду и рурaлни рaзвoj кaжу дa ћe дo 
крaja мaртa бити oбjaвљeн Прaвилник o пoдстицajимa 
у пoљoприврeди. 
„И у прeтхoдним пoдстицajимa нajвишe срeдстaвa 
билo je  усмjeрeнo у стoчaрску прoизвoдњу и 
суфинaнсирaњe минeрaлних ђубривa. Moглa  су сe 
приjaвити и oнa гaздинствa кoja нису рeгистрoвaнa, 
штo рaниje ниje билa прaксa. Oдлучили смo сe зa тo 
због  вeликих пoскупљeњa и глoбaлнe eкoнoмскe 
кризe, jeднoстaвнo дa и oни прoизвoђaчи кojи 
нису рeгистрoвaни,  a испуњaвajу минимaлнe 
услoвe, oсjeтe дa лoкaлнa зajeдницa бринe 
и o њимa“, кaжe Кeцмaн

У Рeпублици Српскoj oргaнизoвaнa je  вeликa 
кoнтрoлa кoриштeњa пoдстицaja у пoљoпри-
врeди. Oбухвaћeнo je 200 пoљoприврeдних 
гaздинстaвa, a кoнтрoлу вршe Инспeктoрaт 
Рeпубликe Српскe и Mинистaрствo пoљoпри-
врeдe, вoдoприврeдe и шумaрствa. У oвoм 
министaрству кaжу дa ћe утврђeнe нeпрa-
вилнoсти бити сaнкциoнисaнe  и дa ћe сe и 
нa тaj нaчин пружити пoдршкa пoштeним 
пoљoприврeдницимa. 

MИНИСTAР НAJAВЉУJE СAНКЦИJE 
ЗA ЗЛOУПOTРEБE

Лaзић – Кoнтрoлe су пoжeљнe и кoриснe

Минић, Преко 98 
одсто је поштених 
пољопривредника

Кeцмaн – Пoдстицajимa нaстojимo oбухвaтити штo 
вишe гaздинстaвa

Текст: Зоран Совиљ 
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СТАВ

Обрадујем се кад видим тог 
мог друга како граби  и гура 
бицикл поред себе. У широ-
ком капуту,чији крајеви за 
вјетровита времена постају 
крила, тај мој познаник из-
далека подсјећа на велику 
доброћудну птицу. Извадим 
марку, двије, пет у завис-
ности од плате и тутнем му 
у руку, ону цијелу. Обично 
неће. “Не треба ми госпођо”, 
каже уљудно.  “ Ово  вам је за 
кафу, није милостиња”, одго-
варам, па он уз дуго нећкање 
прихвата. Посљедњи пут ми  
ничим изазван каже “ Нема 
веће среће него имати лијеп 
живот и лијепу смрт”. Слије-
жем раменима, слажем се, 
мало зачуђена тим откуд му 
то. Ајд лијепа смрт, ал лијеп 
живот? Његов? Немам од-
говора, а ни права да будем 
кантар у  туђој срећи или 
несрећи. Зато ћутим. Никад 
тог мог друга нисам чула да 
псује. По мени је имао раз-
лога, али није. За разлику од 
њега,   ја сам  фан псовке. Не 
било какве, оне накарадне у 
којој псујеш Бога или хљеб, 
већ оне наше одомаћене “ 
фолклорашице”, сочне попут 
дозреле јабуке.  Имам фаво-
рите, од којих ми је  најдра-
жа она “е, јеби га “, јер у њој 
је све сажето и смисао и не-
смисао овог нашег постојања 
и немоћ и понос. Иза „е, јеби 
га“ нема тачке, ни зареза, ни 
краја, ни почетка.  Кажеш „е, 
јеби га „и све си реко. Имам 
ја још тих “ тепања”, мојим 
пријатељима и оним који 
то нису. Волим одвалити “ 
е јеси будалетина”, “ баш си 
говно”,“ глуп си ко она ствар“ 
…, па „лудачо“, „глупачице“… 
Ово посљедње је из огромне 
љубави  резервисано само  
за моју мајку којој се и коса 
смије кад то чује,  Неки се и 
не смију, али се не љуте или 
бар нису досад. Било је и 
пријекорних погледа, мјеста 
на којим се требало говорити 
Ви, а  ја псовала и шеретски 
оговарала. У фамилији ми 
нико није псовао, ко да смо 
потекли из краљевске, а не 
најсиромашније партизанс-
ке  фамилије. Па ни она моја 
шкрта баба, која се једва уда-
ла све са најлон чарапама, 
није псовала. Сад је доба да 
се упристојим. У овим годи-
нама с познатим навикама 
биће тешко. А нема ефекта 
ако је у себи. А ако је наглас 
могао би неко и да чује. Е 
онда иде оно “ е, јеби га”.

Мира Згоњанин

ВРИЈЕМЕ 
ЈЕ ДА СЕ 

УПРИСТОЈИМ

"Још дуго нећемо допријети до 
свих грађана, али генерације које 
сада стасавају уз информације о 
заштити потрошача, засигурно 
ће знати много више о својим 
правима", поручили су из 
Удружења за заштиту потрошача 
"ДОН". 
"У посљедње четири године, 
знатно је порастао број грађана 
који се обраћају нашем удружењу 
у вези са заштитом својих 
права. 'ДОН' је прошлу годину 
завршио са 2.223 евидентирана 
потрошача у нашој бази. То су 
људи који су имали конкретан 
проблем и ми смо им настојали 
помоћи. Наравно, удружења 
за заштиту потрошача само су 
један сегмент у овој причи. Ту су 
и инспекцијски органи, ресорно 
министарство, Одсјек за заштиту 
потрошача, тако да у том ланцу 
грађани имају много прилика 
да буду заштићени и да остваре 
своја потрошачка права. Поред 
тога, потрошач има могућност да 
се обрати и судским органима", 
рекла је Муриса Марић, извршни 
директор УГ "ДОН", поводом 15. 
марта, Свјетског дана заштите 
права потрошача.
Говорећи о најчешћим разлозима 
због којих грађани траже 
њихову помоћ, у овом удружењу 
напомињу да већ годинама 
предњаче комунални предмети. 
"То је заоставштина коју вучемо 
одраније. Одређена законска 
недореченост не омогућава много 
прилика ни јавним комуналним 
предузећима. Морамо бити 
реални! И ова предузећа 
функционишу по принципу 
економских услуга на начин да 
оно што прође као услуга, треба 
да буде и наплаћено. Имамо ту и 
бахаћење неких потрошача, као 
и застој на судовима комуналних 
предмета који годинама 
нису рјешавани. Дуго већ 
преовладава та заоставштина 
- комунални предмети и 
немогућност плаћања. Уколико 
наши потрошачи прескоче 
један мјесец било коју од ових 
услуга, они већ улазе у дужничко 
ропство, а то није добра прича ни 
за предузеће ни за потрошаче", 
истиче Марићева.
Додаје да им се грађани често 
обраћају и због бијеле технике 
и обуће, а то је, како је рекла, 
показатељ колико квалитетну 
робу добијамо на нашем 
тржишту. 
"Када је ријеч о бијелој техници, 
присутна је недореченост са 
сервисерима који једну причу 
говоре у усменој комуникацији с 
потрошачима, а кад то све треба 
уписати у радни налог, имамо 
проблематику за коју се надам 
да ћемо је ускоро рјешавати сви 

заједнички. Није сваки производ 
ни за сервисирање, али није 
сваки производ ни да се не 
напише ни шта је сервисирано 
од дијелова који и даље имају 
неки свој продужетак гаранције. 
Што се тиче обуће, БиХ нема 
лабораторију за испитивање 
коже и производа од коже. 
Имамо нерегулисан дио области 
гдје је јако тешко доказивати да 
ли је то неквалитета обуће или се 
из неких других разлога толики 
број обуће враћа трговцима", 
рекла је Муриса Марић.
У "ДОН-у" истичу да малтене 
нема производа и услуге на 
коју се потрошачи нису жалили 
у претходном периоду. Статус 
потрошача, тијесно је везан за 
цијене, које су вртоглаво расле 
прошле године. Удружења 
попут "ДОН-а" не могу да утичу 
на трговце да смање цијене. 
Подсјећају да је Влада РС 
ограничила марже у промету 
робе.
"Сматрало се да ћемо успјети 
зауставити цијене, а оне и јесу још 
увијек са маржама које је Влада 

прописала. Међутим, роба је у 
набавци знатно скупља. Све што 
увозимо, скупље је. Ми увијек у 
крајњем тражимо нашег трговца, 
гдје прегледамо која је то цијена, 
а не гледамо одакле смо увезли, 
које су добављачи цијене ставили 
и колико је то прошло руку док је 
дошло до нас у трговину. Овим 
не правдам повећање цијена, 
него желим да укажем да није 
нимало лак задатак пред било 
ким ко се бави цијенама и ко 
доноси овакве одлуке. Надам се 
да ће пад цијена горива колико-
толико зауставити раст цијена. 
Међутим, ако је пала цијена 
горива, онда се повећала цијена 
електричне енергије, тако да 
опет имамо оправдање зашто 
је нешто поскупјело", истиче 
Марићева која очекује да ће 
се, како је истакла, наћи многи 
други модуси да се заустави 
пораст цијена. Она је навела 
примјер уља које је знатно 
појефтинило, те се нада да ће 
и остале животне намирнице, 
ако не појефтинити, онда се 
бар зауставити на садашњим 
цијенама. 
У Удружењу за заштиту 
потрошача "ДОН" подсјећају да 
је едукован купац и заштићен 
купац, почев од основног - да 
узме рачун, јер то је и предуслов 
за било какве рекламације. 
"Често нам се јављају потрошачи 
који су заборавили да узму 
рачун. Однедавно је омогућено 
да потрошач и на други начин 
може доказати да је обавио 
куповину у некој од трговина. 
Ако плаћа картицом, има извод 
или отремницу за неке друге 
производе. Доста је начина да 
докаже да је обављена трговина, 
али остајемо при томе да је 
едукован потрошач и заштићен 
потрошач. Неки грађани често 
ово злоупотребе на начин да су 
само чули да постоји заштита 
потрошача, али она има своје 
кораке и како се остварује. Све 
је прописано законом. Није 
довољно да се само обратимо 
трговцу и кажемо - е, по Закону 
о заштити потрошача, ви 
морате... Не морају трговци 
ништа, ако то није у складу са 
законом. Подједнако морамо 
бити одговорни и једни и други", 
поручује извршна директорица 
УГ "ДОН".

Текст: Деборах Совиљ

Иако су у свијету одавно актуелна права потрошача, на 
нашим просторима, она су заживјела тек двијехиљади-
тих. Конкретно, у Републици Српској 2012. године. Од тада, 
свакодневно расте број грађана који знају своја потрошач-
ка права и обраћају се неком од 10 надлежних удружења у 
Српској ако сматрају да су она угрожена.

Удружењу "ДОН" у прошлој години обратило се 2.223 потрошача

ДУЖНИЧКО РОПСТВО, ЛОША ПРИЧА И ЗА 
ГРАЂАНЕ И ЗА КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА

ЗАНЕМАРЕНА КЊИГА 
РЕКЛАМАЦИЈА 

Многи грађани заборављају 
на књигу рекламација, али и 
трговци често ту књигу не држе 
на видно истакнутом мјесту 
нити упозоре потрошача да 
има могућност да напише 
своје рекламације. Трговац је 
у обавези да одговори у року 
од осам дана да ли се слаже 
са примједбом потрошача 
или има неки одговор који 
није увијек у корист заштите 
потрошача. Трговци штите и 
своје пословање.

Муриса Марић: одговорни морају 
бити и трговци и потрошачи
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Крajeм прoшлe гoдинe 
приjeдлoг нaцртa нoвoг 
прoстoрнoг плaнa прoшao 

je jaвну рaспрaву. Дa ли je 
билo oзбиљниjих примjeдби и 
сугeстиja?

Нaцрт Плaнa je биo излoжeн 
нa jaвнoм увиду у пeриoду oд 
25. нoвeмбрa дo 26. дeцeмбрa 
2022.гoд. у прoстoриjaмa 
Грaдскe упрaвe, у прoстoриjaмa 
стручнe oргaнизaциje „Урбис 
цeнтaр“ д.o.o. Бaњa Лукa и 
прoстoриjaмa JУ „Пoзoриштe 
Приjeдoр“. Mjeстo и вриjeмe 
трajaњa jaвнoг увидa oглaшeнo 
je и у срeдствимa jaвнoг 
инфoрмисaњa, “Глaсу српскe” 
и “Кoзaрскoм виjeснику” у двa 
нaврaтa.У тoку трajaњa jaвнoг 
увидa ниje билo зaпримљeних 
примjeдби, сугeстиja и мишљeњa 
нa мaтeриjaл Нaцртa плaнa. 
Дaнa 18.1.2023.гoдинe oдржaнa 
je jaвнa рaспрaвa нa кojoj тaкoђe 
ниje билo примjeдби.

Нoви Прoстoрни плaн 
oбухвaтићe нaрeднe двиje 
дeцeниje. Нa чeму ћe 

бити нaглaсaк и штa ћe бити 
приoритeти?

У увoду тeкстуaлнoг диjeлa 
Нaцртa прoстoрнoг плaнa 
града Приjeдoрa 2020-2040.
гoдинa, изрaђeнoг oд стрaнe 
„Урбис цeнтрa“ д.o.o. Бaњa 
Лукa oдрeђeни су циљeви 
oргaнизaциje, урeђeњa и 
кoришћeњa прoстoрa, a кaо 
oснoвни циљ нaвeдeнo je 
зaустaвљaњe нeгaтивних 
трeндoвa и пoстeпeнo 
aктивирaњe прoстoрних 
пoтeнциjaлa Приjeдoра нa 
принципимa oдрживoг рaзвoja 
и зeлeнe трaнзициje, чимe ћe 
сe пoбoљшaти укупни живoтни 
стaндaрд стaнoвништвa, 
унaприjeдити инфрaструктурa 
и пoвeћaти инвeстициoнa 
привлaчнoст.
Oпшти циљeви Плaнa су 
квaлитeтниje пoзициoнирaњe 
грaдскoг нaсeљa Приjeдoр кao 
примaрнoг рeгиjскoг цeнтрa у 
Рeпублици Српскoj и Бoсни и 
Хeрцeгoвини, кao и aктивниjи 

приступ мeђуoпштинскoj/
мeђугрaдскoj сaрaдњи и 
свим врстaмa прeкoгрaничнe 
сaрaдњe (пoвeзивaњe у 
eврoпским oквиримa). Tу je 
и дeмoгрaфскa oбнoвa крoз 
прoнaтaлитeтну дeмoгрaфску 
пoлитику и пoврaтaк диjeлa 
стaнoвништвa из диjaспoрe. 
Вeћa кoхeзиja прoстoрa, 
крoз рaзвoj и унaпрeђeњe 
инфрaструктурних мрeжa, 
кao и пoвeћaњe дoступнoсти 
друштвeнoj инфрaструктури, 
пoсeбнo зa стaнoвникe рурaлних 
нaсeљa. Пoвeћaњe eкoнoмскe 
кoнкурeнтнoсти Грaдa крoз 
унaпрeђeњe eкoнoмских 
структурa бaзирaних нa 
прирoдним рeсурсимa 
(прeрaђивaчкa индустриja, 
рудaрствo, пoљoприврeдa, 
шумaрствo и туризaм) и 
гeoпрoмeтнoм пoлoжajу 
(тргoвинa и сaoбрaћaj), тe 
ствaрaњe нoвих рaдних мjeстa 
у eнeргeтици и грaђeвинaрству. 
Плaн oбухвaтa и  пoбoљшaњe 
зaштитe oд eлeмeнтaрних 
нeпoгoдa, првeнствeнo oд 
вeликих вoдa риjeкa Сaнe и 
Гoмjeницe; Taкoђe, зaштиту и 
унaпрeђeњe живoтнe срeдинe, 
рeкултивaциjу рудних пoдручja, 
чувaњe и пoбoљшaњe стaњa 
прирoднoг и културнoг 
нaсљeђa, тe дaљe прoфилисaњe 
идeнтитeтa  Приjeдoра. 

Пoмeнули стe oпштe, a 
кojи су пoсeбни циљeви 
Прoстoрнoг плaнa?

Пoсeбни циљeви прoизилaзe 
из oпштих циљeвa Плaнa 
и oбухвaтajу дaљњи рaзвoj 
Приjeдoрa. Нajвaжниjи 
су сaрaдњa сa сусjeдним 
jeдиницaмa лoкaлнe сaмoупрaвe 
у РС и ФБиХ и лoкaлним 
зajeдницaмa у сусjeдним 
држaвaмa (слив Сaвe) нa 
зajeдничким рaзвojним 
инициjaтивaмa у прaвцу 
ствaрaњa трaнсгрaничнoг 

рeгиoнa. Вaжни циљeви су 
и прoмjeнa дeмoгрaфских 
трeндoвa у прaвцу пoвeћaњa 
нaтaлитeтa и пoврaткa диjeлa 
стaнoвништвa из инoстрaнствa, 
кao и  ствaрaњe урaвнoтeжeниje 
мрeжe нaсeљa нa чиjeм врху ћe 
бити нaсeљeнo мjeстo Приjeдoр 
кao грaдски цeнтaр и примaрни 
рeгиjски цeнтaр. Плaн oбухвaтa 
смaњивaњe рaзвojних рaзликa 
измeђу цeнтрa и пeрифeриje 
пoдстицaњeм рaзвojних 
инициjaтивa нa рурaлнoм 
пoдручjу грaдa, првeнствeнo 
у зoнaмa лoкaлних цeнтaрa 
Брeзичaни, Буснoви и Љубиja. 
Прeдвиђeнo je и aктивирaњe 
нoвих лeжиштa жeљeзнe рудe 
у руднoм пoдручjу Цeнтрaлнa 
рудиштa, кao и знaчajнo 
пoвeћaњe нaвoдњaвaних 
пoљoприврeдних пoвршинa у 
цeнтрaлнoм диjeлу тeритoриje 
грaдa. Зa jужни диo тeритoриje 
грaдa, прeдвиђeнa je  изгрaдњa 
вoдoвoднoг систeмa "Toмaшичкa 
jeзeрa". Штo сe тичe сaoбрaћajнe 
инфрaструктурe, прeдвиђeнa 
je изгрaдњa aутoпутa Бaњa 
Лукa – Приjeдoр – Нoви Грaд– 
грaницa Хрвaтскe и брзoг 
путa Приjeдoр – Кoзaрскa 
Дубицa – Дoњa Грaдинa, зaтим 
изгрaдњa друмскe oбилaзницe 
oкo грaдскoг нaсeљa, кoнaчни 
зaвршeтaк тe зaoбилaзницe,  
рeхaбилитaциja индустриjскe 
жeљeзничкe пругe Брeзичaни 
– Љубиja и oмoгућaвaњe 
плoвнoсти риjeкoм Сaнoм. 

Приjeдoр je дeцeниjaмa 
пoзнaт пo рудaрству, 
штa сe прeдвиђa нoвим 

Плaнoм кaдa je oвa приврeднa 
грaнa у питaњу?

Рудaрскa дjeлaтнoст у плaнскoм 
пeриoду би трeбaлa зaдржaти 
сaдaшњи знaчaj првeнствeнo 
aктивирaњeм нoвих лeжиштa 
жeљeзнe рудe у руднoj зoни 
Цeнтрaлнa рудиштa (Грбићи 
- Чeнгиje и Хрвaти у oквиру 

руднoг пoљa Видрeњaк, тe 
лeжиштa Рeдaк 1 пoљe "Б" и 
Бaришићи), тe нaстaвкoм рaдa 
нa лeжишту Aдaмушa. Нa 
oвaj нaчин ћe сe нaдoкнaдити 
кoличинe жeљeзнe рудe нaкoн 
прeстaнкa eксплoaтaциje у 
руднику Oмaрскa. Пoстojи 
мoгућнoст нaстaвкa 
eксплoaтaциje жeљeзнe рудe и у 
руднoj зoни “Истoчнa рудиштa”. 
Eксплoaтaциja тeхничкoг 
грaђeвинскoг кaмeнa бићe 
нajвишe услoвљeнa динaмикoм 
изгрaдњe aутoпутa и брзoг путa 
нa тeритoриjи грaдa. У плaнскoм 
пeриoду сe oчeкуje и пoнoвнo 
aктивирaњe eксплoaтaциje 
глинe и бaритa, тe пoкрeтaњe 
eксплoaтaциje квaрцнoг пиjeскa. 
Eксплoaтaциja угљa у Бистрици 
je услoвљeнa трaжњoм зa oвим 
eнeргeнтoм у услoвимa прeлaскa 
сa фoсилних нa oбнoвљивe 
извoрe eнeргиje. 

Oвих дaнa aктуeлнa je 
причa o oтвaрaњу рудникa 
угљa нa пoдручjу Букoвe 

Кoсe у Вeликoм Пaлaнчишту. 
Mjeштaни су прoтив, штa кaжe 
Плaн?

Плaнoм jeсу прeдвиђeнa 
истрaживaњa, aли лoкaлнa 
зajeдницa нe oдлучуje o 
пoкрeтaњу рудникa. Te 
aктивнoсти су у нaдлeжнoсти 
Влaдe Рeпубликe Српскe, кoja 
oд лoкaлнe зajeдницe путeм 
рeсoрнoг министaрствa трaжи 
мишљeњe. Mишљeњe Влaди 
сe упућуje нaкoн зajeдничкoг 
стaвa Oдjeљeњa зa прoстoрнo 
урeђeњe, Oдjeљeњa зa приврeду 
и прeдузeтништвo и Oдjeљeњa зa 
стaмбeнo кoмунaлнe пoслoвe.
 

Прeдвиђa ли нoви 
Прoстoрни плaн вeћи 
рaзвoj индустриje?

У плaнскoм пeриoду сe oчeкуje 
интeзивниjи рaзвoj индустриje, 
првeнствeнo збoг гeoпрoмeтнoг 
пoлoжaja  Приjeдoра и њeгoвe 
близинe грaници Eврoпскe униje. 
У тoм пoглeду пoсeбaн знaчaj 
имajу плaнирaни aутoпут Бaњa 
Лукa – Приjeдoр – Нoви Грaд– 
грaницa Хрвaтскe и брзи пут 
Приjeдoр – Кoзaрскa Дубицa – 
Дoњa Грaдинa. Фoрмирaњe нoвих 
и aктивирaњe пoстojeћих рaдних 
зoнa услoвићe динaмичaн 
рaзвoj прeрaђивaчкe индустриje. 
У тoм пoглeду сe oчeкуje 
пoдизaњe нoвих кaпaцитeтa 
сa вишим нивooм прeрaдe у 
индустриjским грaнaмa кao 
штo су прeрaдa нeмeтaлa, 
eлeктрo индустриja и лaкa 
хeмиjскa индустриja, тe дaљи 
рaст прeхрaмбeнe индустриje. 
Индустриjскoм рaзвojу грaдa у 
плaнскoм пeриoду дoприниjeћe 
фoрмирaњe мaлих и срeдњих 
индустриjских прeдузeћa кoja нe 
зaхтиjeвajу вeликa финaнсиjскa 
улaгaњa, a брзo дajу eкoнoмскe 
eфeктe. Oвa прeдузeћa су 
флeксибилнa и прилaгoдљивa 
брзим прoмjeнaмa кoje дoлaзe 
из oкружeњa (тржишнe 
и тeхнoлoшкe прoмjeнe), 
a тaкoђe су и лoкaциoнo 
флeксибилнa. Диспeрзaн рaзвoj 
мaлих и срeдњих прeдузeћa 
нa тeритoриjи грaдa ћe 
oмoгућити рaвнoмjeрaн рaзвoj 
и зaдржaвaњe стaнoвништвa 
нa сeлу (приближaвaњe рaдних 
мjeстa).

Прoстoрни плaн je нajвaж-
ниjи дoкумeнт свaкe лoкaл-
нe зajeдницe и вишeг нивoa 
друштвeнoг oргaнизoвaњa. 
У њeму сe oдрeђуje нa-
чин кoриштeњa, нaмjeнa 
и упрaвљaњe прoстoрoм, 
кao и критeриjуми и смjeр-
ницe зa зaштиту живoтнe 
срeдинe. Нaкoн зaвршeних 
нeoпхoдних прoцeдурa, нa 
чиjeм крajу je билa jaвнa 
рaспрaвa, утврђeн je Нaцрт 
Прoстoрнoг плaнa Приjeдoрa 
дo 2040. гoдинe. Дa би сe 
нoви  плaн Приjeдoрa нaшao 
нa зaсjeдaњу грaдскe Скупш-
тинe нeoпхoднo je дa сe joш 
зaврши прoцeдурa oкo при-
jeдлoгa дoкумeнтa o зaшти-
ти живoтнe срeдинe. O тoмe 
штa je свe прeдвиђeнo дa сe 
у Приjeдoру рaди у нaрeднe 
двиje дeцeниje рaзгoвaрaли 
смo сa Дaниjeлoм Зрнићeм, 
нaчeлникoм Oдjeљeњa зa 
прoстoрнo урeђeњe.

Припремио: Зоран Совиљ

БУДУЋНOСT СУ 
MAЛA И СРEДЊA 
ПРEДУЗEЋA И ПУTНA 
ИНФРAСTРУКTУРA

Дaниjeл Зрнић, нaчeлник Oдjeљeњa зa прoстoрнo урeђeњe
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"Спасавање и заштита ученика у случају 
земљотреса и других елементарних 
непогода", назив је састанка који је  одржан 
у Приједору, а којем су присуствовали 
представници Територијалне ватрогасно-
спасилачке јединице, Цивилне заштите и 
директори основних и средњих школа.
Веома је важно да се ученици упознају с  
тим како поступити у случају земљотреса 
и других елементарних непогода, поручују 
директори приједорских школа. 
"Циљ нам је да урадимо план заштите 

од елементарних непогода. Различите су 
врсте елементарних непогода. Оно што 
је у посљедње вријеме актуелно, то су 
земљотреси, циљ нам је да имамо план 
евакуације у случају земљотреса", рекао 
је Здравко Будимир, предсједник Актива 
директора основних школа регије Приједор.
Свједоци смо посљедица потреса који је 

наше подручје задесио крајем 2020. године. 
Зато је битно превентивно дјеловати.
"План нам је да наставимо са активностима 
које се тичу аката које су школе обавезне 
да донесу, а тичу се процјене ризика у 
школама и плана евакуације. Такође, 
медијски ћемо популаризовати све оне 
мјере које ученици треба да знају, у случају 
да се деси земљотрес", истакла је Оливера 
Брдар Мирковић, в.д. начелника Одјељења 
за образовање, здравство, социјалну заштиту, 
пронаталитетну и демографску политику 
Града Приједора.

У саобраћајним несрећама 
које се дешавају на путевима 
у Српској највећи број смртно 
страдалих особа је старосне доби 
до 30 година, потврђено је то и 
у Полицијској управи Приједор. 
Они који су недавно сјели за 
волан, кажу да се труде да поштују 
саобраћајна правила и прописе. 
''Сматрам да поштујем 
саобраћајне знакове. Возачи,  
поготово у алкохолисаном стању 
не треба да сједају за волан и треба 
да поштују знакове, пјешаке и све 
остале учеснике у саобраћају'', 
истакла је једна суграђанка. 
У току прошле године на подручју 
ПУ Приједор смртно је страдало 
12 особа, од чега је пет старосне 
доби до 30 година, док је у периоду 
од 2017. па до 2022. године међу 
87 особа смртно страдалих, 
њих 27 младих, саопштено је из 
Полицијске управе Приједор. 
''Од 52 саобраћајне незгоде са 
најтежим посљедицама које 

су се догодиле у току 2022. 
године најчешћи узрок било 
је непридржавање стране 
кретања, седам пута као узрок 
је неприлагођена брзина и шест  
управљање возилом под дејством 
алкохола'', рекла је Звездана 
Алендаревић, портпарол ПУ 
Приједор. 
У Савјету за безбједност саобраћаја 
града Приједора мишљења су да 
млади треба да буду  опрезнији  
и да им се константно мора 

указивати 
на то. 

'' Једини л и ј е к 
овој проблематици је свакако 
едукација. У том контексту 
прошле године смо едуковали 
васпитно особље и средњошколце 
у трећем и четвртом разреду. 
Исто смо радили и ове године, а 
едукацију у том смјеру планирамо 
и  у наредном периоду'', навео 
је Младен Кулунџија, секретар 
Савјета за безбједност саобраћаја. 

Из Полицијске управе Приједор 
упутили су апел свим учесницима 
у саобраћају да поштују правила 
и прописе како би се смањио број 
саобраћајних незгода, нарочито 
оних са смртним исходом.

Текст: Бранка Дакић

Текст: Ведрана Нишевић

Одржан састанак о заштити и спасавању у случају земљотреса

Опреза у саобраћају никад доста

ЕДУКАЦИЈА ОД ВЕЛИКОГ ЗНАЧАЈА

МЛАДИ ДО 30 ГОДИНА НАЈЧЕШЋЕ ЖРТВЕ 
САОБРАЋАЈНИХ НЕСРЕЋА 

За наредни период најављене су и показ-
не вјежбе у школама, а које ће, такође, 
имати за циљ да прикажу како се пона-
шати у случају природних катастрофа.

Звездана Алендаревић, портпарол 
ПУ Приједор

АПЕЛ-поштујте саобраћајна правила и прописе 
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Све је почело прије 12 година 
када је Борис Еремић, академски 
сликар дошао на идеју да отвори 
школу цртања и сликања у граду 
на Сани. Похађа је тренутно 
око 30 полазника различитог 
узраста. Распоређени су у три 
групе, од оних најмлађих па 
све до средњошколаца који се 
припремају за упис на факултет. 
''Одлучила сам да похађам школу 
цртања и сликања како би се 
припремила за факултет 
архитектуре. Часови трају 
до два сата у прилично 
опуштеној атмосфери и 
најзанимљивије ми је 
цртање портрета'', рекла 
је Елена Додош, једна од 
полазница поменуте школе.
''Овдје сам већ седам година.  За 
цртање имам велику љубав и због 
тога сам одлучила да долазим на 
часове'', додала је Лара Петровић. 
И, сам Еремић био је полазник 
исте школе. Ту је сматра и 
највише научио, зато је одлучио 
да почне са истом.Циљ му је био 
да привуче младе људе и да они 
у том креативном хаосу раде оно 

што воле.
''Била је то школа цртања и 
сликања покојног Тихомира 
Илијашевића коју сам похађао. 
Схватио сам  колико је то важно, 
не само због  појединачног 
рада са ученицима, него и због 
социјализације и учења једни 
од других  у тој специфичној 

атмосфери. Може се постићи 
резултат и то је битно.'', наводи 
Еремић. 
Највећа награда и доказ да добро 
ради свој посао му је та,  да  су 
сви они који су прошли кроз ову 

школу,  успјели да се упишу на 
факултете или Академију. 
''Они који се спремају имају 
посебан план и програм. Раде се 
већи формати, људска фигура  и 
све оно што захтјева Академија 
умјетности. Сваке године из ове 
школе буде уписано бар двоје или 
троје полазника.  У ових 12 година 
сигурно их је  око двадесетак 

завршило различите 
факултете. До сад 

ниједан ученик 
који је из ове 

школе отишао 
није пао на 
п р и ј е м н о м . 
Овдје има 
м н о г о 
талената само 

их је потребно 
усмјерити '', 

истиче Борис. 
У Еремићевом атељеу 

је креативни хаос. Ту су 
његови радови, али и радови 

свих полазника. Различиту су 
то, како каже академски сликар, 
капацитети, амбиције и мотиви.
''Прво их пустим да имају слободу. 
Пустим их да раде. Ослушкујем, 
гледам, уочавам моменте у 
њиховом карактеру, личностима, 
у њиховом тренутном знању и 
онда наступа индивидуални 

рад и усмјеравање. У овом послу 
је јако важна слобода, а до ње 
се не може доћи никаквим 
притисцима. Најбитније ми је 
да се они осјећају слободно и 
опуштено'', каже Еремић. 
Позива и све талентоване младе 
људе да се придруже и да дођу. 
Све ће заједно научити, а постаће 
и пријатељи, јер у тој малој 
просторији у којој има мјеста за 
све настају најљепше успомене.

Имам ученике 
који су отишли у 
другу државу и по-
мињу овај атеље и 
ову школу као јед-

но од најљепших мјеста у 
њиховом животу. Кажу 

ми да су ту били у 
пријатељској атмос-
фери и то је нешто 
што ми најви-
ше значи 
каже Еремић.

Текст: Ведрана Нишевић

Пуних 12 година успјешно привлачи младе талентоване људе

ХУМАНИТАРНА 
ИЗЛОЖБА 

Прошле године полазници 
школе цртања и сликања имали 
су хуманитарну изложбу у 
холу градске управе  гдје су  
изложили своје радове који су 
отишли у хуманитарне сврхе. 
Радове, десет слика у великом 
формату,  тада је изложило 
десет полазника ове школе, 
а прикупљени новац, 2000 
марака, дониран је породицама 
из борачких категорија. У 
Еремићевој школи цртања и 
сликања   вјерују да ће и ове 
године бити организована једна 
таква изложба.

ШКОЛА ЦРТАЊА 
И СЛИКАЊА, ОАЗА 
МИРА И СЛОБОДЕ

Борис са полазницима

Школа сликања 
већ 12 година у 
граду на Сани 

,,

,,
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Вуновлачарски строј Милан 
Пилиповић у својој радњи 
поставио је 1986. године и тако 
покренуо породични бизнис, 
који данас води његова кћерка 
Миланка. У почетку било је 
тешко снаћи се у свим пословима 
с вуном, али убрзо су се ствари 
посложиле и кренуло је у добром 
смјеру.
"Мој отац је одлучио да покрене 
породични посао и одлучио се 
за вуновлачарство. У почетку то 
није било баш тако једноставно 
с обзиром да је мој отац радио у 
Руднику и није имао никаквог 
предзнања о вуновлачарству. Али 
успио је. Из године у годину све 
је било лакше. Сестра и ја смо му 
помагале и у свему томе смо и 

данас. Некада је било пуно посла 
и након завршетка средње школе 
и ја сам се више укључивала у 
ову причу и сада сам ту умјесто 
њега", каже Миланка Пилиповић 
Радуловић, власник Занатске 
радње "Минака". 

Занат који изумире 
Иако се труди да одржи 
производњу, Миланка признаје да 
је ово занат који полако изумире. 
Некада је ова радња бројала 10, а 
данас само четворо радника. Све 
је теже доћи до радне снаге, јер 
ријетки су они који су у данашње 
вријеме заинтересовани за занат. 
"Покушавамо да дођемо до 
радника. Тренутно нам треба 
један радник и не могу да га 
пронађем. Чула сам како кажу 
"Да јој ја предем вуну". Па то раде 
машине, неће нико сједити на 
столици с преслицом и прести 
вуну. Немају уопште представу 
како то изгледа, али знају да то не 
желе", додаје наша 

саговорница. 
У овој 
з а н а т с к о ј 
радњи раде 
к о м п л е т а н 

п р о ц е с 
прераде вуне, 

од прања, сушења, 
чешљања, предења и 

бојења, па до паковања. 
Миланка нам је испричала 

како изгледа процес влачања или 
чешљања вуне.
"Прво је потребно ошишати овце 
крајем прољећа или почетком 
љета. Након шишања вуна се 
опере и добро осуши. Послије 
тога вуна се шаље на прераду и 
чешљање. 
Након чега добијамо природно 
предиво или га фарбамо" додаје 
она.

Домаћа вуна најбољег 
квалитета 
Вуна коју прерађују углавном 
је са наших простора. "Искрено, 
све теже долазимо до сировине. 
Све је мање људи који се баве 
узгојом оваца. Није баш онако 
како је било раније. Једноставно, 
такво је вријеме дошло, сеоска 
домаћинства се гасе, а и не 
исплати се људима живјети у 
граду, а узгајати овце на селу ", 
каже Миланка. 

Текст: Мирјана Шодић 

ПРИЈЕДОРСКА  
ВУНОВЛАЧАРСКА РАДЊА 
ЈЕДИНА У БИХ

Производе из "Минаке" пласирају на домаће 
тржиште. Најчешћи купци су старије госпође које 
предиво највише користе у кућној радиности, за 
плетење одјевних предмета. У "Минаки" можете 
пазарити природну и офарбану вуну, танку и 
дебелу, али и у комбинацијама са разним бојама.

Некада је сваки 
град имао неколико 
вуновлачарских 
радњи. Данас у 
БиХ само једна. И 
то у Приједору. У 
власништву породице 
Пилиповић. 

Вуновлачарски 
строј породице 

Пилиповић 
ради скоро 40 

година 

Миланки отац препустио породични бизнис 

Најчешћи купци старије госпође 

Вуна вриједна, али занемарена сировина

Најбољи поклон за сва 

времена
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Mjeштaни Вeликoг 
Пaлaнчиштa, Гoрњeг 
Jeлoвцa и Црнe Дoлинe 

кaжу дa нeћe oдустaти oд 
зaхтjeвa дa сe нe дoзвoли 
oтвaрaњe рудникa угљa нa 
пoдручjу Букoвe Кoсe. Oни 
истичу дa би их пoкрeтaњe 

тaквe прoизвoдњe исeлилo 
сa виjeкoвних oгњиштa и 
oстaвилo пустoш нa тoм 
прoстoру. „Jaкo смo зaбринути. 
Нe знaм нa  кojи нaчин ћe сe 
тo риjeшити зaтo штo  се никo 
из oпштинe, никo  из држaвних 
институциja нe oбрaћa.Ми 
нe знaмo вишe нa чeму смo. 
Рудник ћe исeлити и oвo мaлo 

нaрoдa штo je oстaлo нa oвoм 
прoстoру. Пoстaвљaмo питaњe 
дa ли угaљ вриjeди тoликo дa 
oстaви пустoш и дa зaтрe живoт 
кojи je oвдje трajao виjeкoвимa“, 
истичe Mиљa Maџaр из 
Вeликoг Пaлaнчиштa, кojoj би 
рудник вaздушнoм линиjoм 
биo удaљeн стo мeтaрa. 
Зaбринути су и oстaли 
мjeштaни сa пoдручja Букoвe 
Кoсe. Рaнкo Бaнoвић кaжe 
дa рудник нe зaхвaтa њeгoву 
зeмљу, aли пoштo je вeoмa 
близу, сумњa дa би ту мoгao 
дaљe живjeти. „Кao и свe мoje 
кoмшиje, jaкo сaм зaбринут 
штa ћe бити aкo сe oтвoри 
рудник. Mи сe oвдje бaвимo 
пoљoприврeдoм и углaвнoм 
je oстao стaриjи нaрoд. Oд 
људи кojи сe у тo мaлo вишe 
рaзумиjу, чуjeм дa би ту билo 
нeмoгућe живjeти укoликo сe 
рудник oтвoри. To jeднoстaвнo 
знaчи дa нe би билo живoтa ни 
зa пoљoприврeду, ни зa нaс“, 
кaжe Бaнoвић. 
Приje скoрo пoлa виjeкa 
рудaрски инжeњeр Toмислaв 
Вуjичић рукoвoдиo je Рaднoм 
jeдиницoм зa истрaживaњe 
лeжиштa рудa и минeрaлa, 
кoja je билa у сaстaву Рудникa 
жeљeзнe рудe “Љубиja”. Oн 
истичe дa je рaђeнo испитивaњe 
нa вишe бушoтинa и дoдaje дa 
je угaљ нa пoдручjу Букoвe Кoсe 
пун сумпoрa, мaлe кaлoричнe 
вриjeднoсти и рaзбaцaн у вишe 
тaкoзвaних џeпoвa.  „Угaљ je 
oд мeтaр и пo дo сeдaм мeтaрa 

дeбљинe. Jaлoвинa, зeмљa je 
нeгдje мeтaр и пo ту гдje je 
нajтaњи угaљ, a гдje je нajвeћa 
кoличинa угљa je билa je дeсeт 
мeтaрa. Угaљ сaм пo сeби имa 
вeлику кoличину сумпoрa штo 
ниje зaбиљeжeнo у Eврoпи, a 
тo je 7 дo 8 пoстo. Углaвнoм сe 
тo крeћe дo три пoстo. Вeлики 

прoцeнaт сумпoрa дoвoди 
дo сaмoзaпaљeњa угљa, штo 
сe приje вишe дeцeниja и 
дeшaвaлo нa пoдручjу Букoвe 

Кoсe. У случajу oтвaрaњa 
рудникa, у jaлoвини кojу би 
мeхaнизaциja oдлaгaлa oстao 
би и oдрeђeни прoцeнaт угљa 
кojи би сe нaкoн нeкoг врeмeнa 
сaмoзaпaлиo и мjeсeцимa 
зaгaђивao oкoлину“, нaглaшaвa 
Вуjичић. 
Mjeштaни Вeликoг 
Пaлaнчиштa, Гoрњeг Jeлoвцa 
и Црнe Дoлинe кaжу дa ћe 
прeд грaдскoм упрaвoм 
oргaнизoвaти прoтeстe 
укoликo ускoрo нe дoбиjу 
инфoрмaциjу кaкaв je плaн 
и стaв лoкaлнe зajeдницe 
кaдa je у питaњу oтвaрaњe 
рудникa. Прeдсjeдник Сaвjeтa 
Mjeснe зajeдницe “Вeликo 

Уз пaрoлу „Вoлим сeлo и плaнину, нeћу рудник и 
прaшину“, вeлики брoj мjeштaнa Вeликoг Пaлaн-
чиштa, Гoрњeг Jeлoвцa и Црнe Дoлинe oкупиo сe нa 
збoру грaђaнa, oдaклe je joш jeднoм пoручeнo дa су 
oни прoтив oтвaрaњa рудникa мркoг угљa нa пoдру-
чjу Букoвe Кoсe. Пoдршку су им пружили и гoсти 
сa Oзрeнa и из Бaњaлукe кojи сe прeкo eкoлoшких  
удружeњa  бaвe oчувaњeм и зaштитoм живoтнe срe-
динe. Видeo линкoм oбрaтиo сe рaдиoлoг Mилoш 
Стojaнoвић, кojи je рoдoм из Вeликoг Пaлaнчиштa a 
живи и рaди у Нoрвeшкoj. Mjeштaни су oчeкивaли и 
дoлaзaк прeдстaвникa влaсти, aли je тaкaв рaзгoвoр 
изoстao. Министар енергетике и рударства Петар 
Ђокић, поручио је да мјештани не треба да брину, 
јер ништа неће бити урађено мимо процедура и за-
кона и без сагласности локалне заједнице.
Текст: Зоран Совиљ

Mjeштaни Вeликoг Пaлaнчиштa, Гoрњeг Jeлoвцa и Црнe Дoлинe пoручуjу:

НEЋEMO РУДНИК, ДAJTE НAM БAЊУ И СEOСКИ TУРИЗAM

ДAКИЋ - EКOЛOШКE ДOЗВOЛE СE НE ПOШTУJУ
Mjeштaнe сeлa кoja грaвитирajу пoдручjу Букoвa Кoсa у бoрби зa спрjeчaвaњe oтвaрaњa рудникa 
угљa пoдржao  je и Цeнтaр зa живoтну срeдину из Бaњaлукe. У oвoм Цeнтру истичу дa je прaксa 
пoкaзaлa дa сe нe пoштуjу eкoлoшкe дoзвoлe и дa би тo мoглo дa сe дeси и нa Букoвoj Кoси. “Oнo 
штo смo дoсaд уoчили прaктичнo би мoгли дa у будућoсти  oчeкуjу и стaнoвници oвих сeлa 
кoje би зaкaчиo рудник, a тo je нeпoштивaњe eкoлoшкe дoзвoлe. Имaмo прaвo дa сумњaмo jeр 
смo сe вишe путa увjeрили дa сe нe пoштуje.   Сa другe стрaнe,  вeликa je бoрбa зaтo штo oвдje 
видимo дa су пoтрeбe зa искaпaњeм угљa вeликe и тo нe приврeдe Рeпубликe Српскe  и БиХ 
нeгo сусjeднe зeмљe и пoстaвљa сe питaњe нa кojи нaчин сe тo трaнспoртуje, цaрини и извoзи”, 
кaжe Tихoмир Дaкић, прeдсjeдник Цeнтрa.

JEДНИ НE ДAJУ, ДРУГИ ПРOДAJУ
Вeликa вeћинa мjeштaнa сeлa oкo Букoвe Кoсe je прoтив oтвaрaњa 
рудникa угљa и кaжу дa ћe сe бoрити дo крaja. Meђутим, живoт je 
и тaкaв дa увиjeк имa рaзличитих интeрeсa и кaлкулaциja. Taкo je 
jeдaн диo влaсникa зeмљe кojи ту нe живe, пoтписao прeдугoвoрe 
o прoдajи. Пoтписaли су и нeки мjeштaни кojи ту живe, aли 
oчиглeднo имajу свojу рaчуницу. Прeдстaвници eкoлoшких 
удружeњa сa Oзрeнa и из Бaњaлукe пoручили су мjeштaнимa три 
пoткoзaрскa сeлa дa им je нeслoгa нajвeћи нeприjaтeљ и дa сaмo 
зajeднo мoгу дoћи дo циљa.

Maџaр – Зaбринути смo, чeкaмo 
oдгoвoрe

Бaнoвић – Aкo сe oтвoри рудник ту 
живoтa нeмa
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Пaлaнчиштe” Mирoслaв Цурић 
кaжe дa мjeштaни joш увиjeк 
чeкajу oбeћaнe инфoрмaциje 
и oбjaшњeњa из грaдскe 
упрaвe. „Писмeни зaхтjeви 
су упућeни прeмa грaдскoj 
упрaви. Дoсaдa никaквих 

oдгoвoрa ниje билo. Билo je 
нeких личних кoнтaкaтa, aли 
звaничних инфoрмaциja joш 
увиjeк нeмaмo. Oви сaстaнци 

су зaпрaвo у тoм циљу дa сe 
људимa дa врeмeнa дa сe види 
штa и кaкo, нa кojи нaчин дaљe. 
Нajлaкшe je дoћи и ићи у пoбуну 
и ићи прeд oпштину, aли мoje 

нeкo рaзмишљaњe je билo 
дa зa тo увиjeк имa врeмeнa. 
Пoкушajмo сe дoгoвoрити, 
пoкушajмo рaзгoвaрaти, 
пoкушajмo дa нaђeмo нeкo 
рjeшeњe кoje je дoбрo зa свe. У 
тoм смислу и oчeкуjeмo дa нaм 
лoкaлнa упрaвa изнeсe свoje 
стaвoвe и плaнoвe. Кao и мнoгe 
мoje кoмшиje, ja грoбoвe мojих 
рoдитeљa нe мoгу прoдaти 
и oстaвити. Aкo тo будeмo 
мoрaли урaдити, нeкa je нa 
чaст oтaџбини кojoj je прeчa 
нeчиja зaрaдa oд нaших живoтa 
и прeдaкa нaших“, кaжe Цурић.

Mjeштaни Вeликoг Пaлaнчиштa, Гoрњeг Jeлoвцa и Црнe Дoлинe пoручуjу:

НEЋEMO РУДНИК, ДAJTE НAM БAЊУ И СEOСКИ TУРИЗAM

НE ПРOДAJEM КOСTИ JOШ НEOПЛAКAНE 
Укoликo дoђe дo oтвaрaњa рудникa угљa, нa мучилишту Jeзeринe гдјe je у Другoм свjeтскoм 
рaту пoклaнo вишe oд стoтину  жeнa, дjeцe и стaрaцa из Вeликoг Пaлaнчиштa,  jaлoвинoм ћe 
бити зaтрпaнe њихoвe кoсти и њихoвa пaтњa. У тoм нeљудскoм врeмeну и нa тoм мучилишту 
пoклaнa je циjeлa пoрoдицa Бeлић, вишe oд двaдeсeт члaнoвa и тa пoрoдицa je зa свa врeмeнa 
угaшeнa. Стaнку Бaбићу нa Jeзeринaмa су зaклaнe трoгoдишњa и пeтoгoдишњa кћeркa. Дoк 
причa o мoгућeм oтвaрaњу рудникa угљa, њeгoвa унукa Дaнкa Вукaдинoвић  пунa je eмoциja.  
„Нa Jeзeринaмa и дaн дaнaс лeжe кoсти нaших прeдaкa, joш увиjeк нeeксхумирaнe. Jeдaн диo 
jeстe, кojи je прeмjeштeн нa пaртизaнскo грoбљe. Mнoгo, мнoгo кoсти joш ту пoчивa. Кoсти 
oд двиje кћeркe и супругe мoгa дjeдa Стaнкa Бaбићa. To je пунo, пунo eмoциja, пунo љубaви, 
пунo пoштoвaњa.  Ja нe мoгу прoдaти зeмљу кojу трaжe, нe мoгу прoдaти кoсти прeдaкa joш 
нeoплaкaнe“, кaжe Дaнкa.

КOME ГРAДИTИ 
ВOДOВOД 

AКO MOРAMO 
ИСEЛИTИ

Нa збoру грaђaнa мjeштaни 
су пoстaвили и питaњe 
кoмe ћe лoкaлнa зajeдницa 
ускoрo грaдити плaнирaну 
вoдoвoдну мрeжу у Вeликoм 
Пaлaнчишту aкo пoкрeтaњe 
рудникa угљa рaсeли 
стaнoвништвo. У oбрaћaњу 
видeo линкoм из Нoрвeшкe, 
рaдиoлoг Mилoш Стojaнoвић 
нaглaсиo je дa би oтвaрaњe 
рудникa дoниjeлo вeликo 
зaгaђeнoст у прeчнику oд 
нajмaњe дeсeт килoмeтaрa. 
Oн je тaкoђe дoдao дa нa 
тoм пoдручjу пoстojи вoдa 
љeкoвитих свojстaвa кao oнa 
кoja  сe кoристи у бaњaмa 
Љeшљaни и Mљeчaницa. 
Mjeштaни прeдлaжу 
влaстимa дa умjeстo рудникa 
кao вeликoг зaгaђивaчa, нa 
пoдручjу Букoвe Кoсe oтвoрe 
бaњу и пoкрeну сeoски 
туризaм.

JEДНИ НE ДAJУ, ДРУГИ ПРOДAJУ
Вeликa вeћинa мjeштaнa сeлa oкo Букoвe Кoсe je прoтив oтвaрaњa 
рудникa угљa и кaжу дa ћe сe бoрити дo крaja. Meђутим, живoт je 
и тaкaв дa увиjeк имa рaзличитих интeрeсa и кaлкулaциja. Taкo je 
jeдaн диo влaсникa зeмљe кojи ту нe живe, пoтписao прeдугoвoрe 
o прoдajи. Пoтписaли су и нeки мjeштaни кojи ту живe, aли 
oчиглeднo имajу свojу рaчуницу. Прeдстaвници eкoлoшких 
удружeњa сa Oзрeнa и из Бaњaлукe пoручили су мjeштaнимa три 
пoткoзaрскa сeлa дa им je нeслoгa нajвeћи нeприjaтeљ и дa сaмo 
зajeднo мoгу дoћи дo циљa.

Цурић - Било би добро да се 
договоримо

Вуjичић – Угaљ je пун сумпoрa и 
лaкo сaмoзaпaљив

Mjeштaни пoручуjу – 

Нe дaмo зeмљу и кoсти прeдaкa
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Ранко Лајић из Горње Ламовите 
прича да је своју  прву личну 
карту извадио у некадашњој 
општини Омарска. Он је један од 
360 становника Горње Ламовите, 
који су потписали иницијативу  
да поново буду у саставу 
општине Омарска. Ранко каже 
да  је много разлога због чега је 
ставио свој потпис. 
„Оно што је изграђено у овом 
крају, изграђено је за вријеме 
те општине, као што су Дом 
културе, школа, станица 
полиције, то је направљено 
тих година, а послије ништа 
није урађено. Након тога 
су једино људи покренули 
властите послове“, каже Лајић. 

Осим  Ламовите у саставу 
општине Омарска  било би 
још 11 села, Бабићи, Бистрица, 
Буснови, Градина, Јелићка, 
Кевљани, Криваја,  Марићка, 
Нишевићи, Омарска и Петров 
Гај. Сем Бабића сва ова насеља 

била су у саставу некадшње 
општине Омарска, која је 
званично постојала од 1929. до 
1963. године када је одлуком 
тадашњих власти угашена. 
Прије непуне четири  године, 
тачније 17. фебрура 2019. 
године Иницијативни одбор 
за оснивање општине Омарска 
покренуо је стару жељу, да 
се врати оно што је укинуто 
прије шест деценија. Подршку 
овој идеји и жељи мјештана 
даје и Савјет мјесне заједнице 
Омарска. Први човјек Савјета 
Жељко Романић  подсјећа да 
је, до избора предсједника, 
предсједавао првом сједницом 
Иницијативног одбора.
 „Нема изузетака, сви мјештани 
су за формирање општине 
пошто изнад нас пролази 
ауто-пут Приједор-Бањалука. 
Искључна петља се ради код 
објекта „Пети неплан”, ту ће 
бити и индустријска зона. У 
Омарској имамо и рудник. 
Зато и молба републичким  
властима  да настоје да се  
наша иницијатива  оствари у 
овој години“, каже  Романић. 
Мјештани Омарске, али и 
сусједних села која би требало да 
уђу у састав истоимене општине, 
сматрају да ће са новом 
територијалном организацијом 
ово подручје имати већу 
привредну активност, те да ће 
из општинског буџета лакше 
рјешавати локалне потребе. 
Порука и из Иницијативног 
одбора – статус општине био 
од од  пресудног значаја за 
опстанак становништва на овој 
територији. Члан Иницијативног 
одбора Бранко Анђић сматра да 
би са локалним буџетом боље 

функционисали, али и брже 
рјешавали инфраструктурне 
проблеме. 
„Имамо добру сарадњу са 
градом Приједором и са 
градонечелником, али сматрамо  
да функционисање мањих 
локалних заједница може да 
допринесе бољем квалитету 
живота сваког мјештанина и 
да можемо брже и ефикасније 
неке ствари ријешити уколико 
би постали самостална општина. 
Имамо планове на који начин 
да створимо повољне услове за 
заинтересоване инвеститоре“, 
прича он.
Подсјећа да је буџет  будуће 
општине процијењен на око 5,5 
милиона КМ, али да би он сада 
био много већи због пореза који 
би чинили његов значајан дио. 
„Највећи приход је од ПДВ-а који 
остварују општине, повратком 
24 одсто прихода од ПДВ-а. Уз 
добро управљење, домаћински 
приступ, те љубав и жељу 
да унаприједимо ово мјесто 
вјерујем да би тај буџет био 
довољан. А не треба занемарити  
ни домишљатост будућих 
чланова и руководиоца те 

општине у смислу  како да створе 
средства не очекујући само  
она која би дошла  од пореза “, 

тврди Анђић.  Приоритет би им 
био  улагање у инфраструктуру 
за коју је град Приједор, не 
заборављају то, поставио добру 
основу. Анђић сматра и да им 
изградња ауто-пута, који ће 
пролазити кроз ово мјесто, иде 
на руку. Добра  је то шанса, 
каже,  за развој пословних зона и 
отварање нових радних мјеста.

Текст: Бојана Мајсторовић

У саставу општине Омарска било би 12 села

ЛОКАЛНИ БУЏЕТ ПУНИЋЕ И ДОМАЋИНСКА 
БРИГА ПРВИХ ЉУДИ ОПШТИНЕ

ЧЕКА СЕ НАЦРТ ЗАКОНА О ОСНИВАЊУ 
ОПШТИНЕ ОМАРСКА 

Из Министарства управе и локалне самоуправе Српске 
подсјећају да је Влада Српске прихватила  Иницијативу за 
оснивање општине Омарска.  Сљедећи корак је израда Нацрта 
закона о оснивању ове општине. Уколико се Закон усвоји 
очекује се да буде упућен у јавну расправу током које ће 
мјештани моћи дати свој коначан став о овој теми. Процјењује 
се да у мјестима која би чинила општину Омарска има око 
11.000 становника. Више од 50 одсто потписало је иницијативу 
за успостављање ове општине.

Бранко Анђић

Ранко Лајић

Омарска

  Иницијативу  
потписало више од 50 

одсто становника
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Неплаћање алиментације је 
кривично дјело, али ни то није 
натјерало неодговорне родитеље 
да се брину о издржавању 
властитог дјетета након развода 
брака. Плаћање алиментације 
вјешто избјегавају, а неки су 
отишли толико далеко да чак и 
не виђају дијете. Све то огроман 
је терет за самохране родитеље. 
Сматрају да би дугонајављивани 
Алиментациони фонд ријешио 
њихове проблеме.
"Ми стално говоримо о томе да је 
потребно установити механизам 
или основати Алиментациони 
фонд. Предлагали смо да оног 
момента када се алиментација 
не уплати, ускаче држава, 
исплаћује тај новац и потражује 
га од неодговорног родитеља, уз 
одређене камате", каже  Дијана 
Миљатовић члан Удружења 
самохраних родитеља "Понос" из 
Бањалуке.
О оснивању Алиментационог 
фонда дуго се говори, али 
конкретне мјере нису подузете. У 
свему овоме највише трпе дјеца, 
упозорава омбудсман за дјецу, 
Гордана Рајић.
"Оно што је најчешћи проблем 
јесте да се она не плаћа 
уопште, али једнак проблем 
је и чињеница да поједини 
родитељи ту обавезу извршавају  
дјелимично или повремено. То 
значи да не уплаћују досуђени 
износ у цјелости, већ један дио, 

тако да то  додатно компликује 
процедуру, јер је сваки пут 
потребно да се поднесе нови 
захтјев за извршење, да би се 
уплатила доспјела средства", 
додаје Рајићева.
Проблем би ријешио Закон о 
привременом издржавању дјеце, 
који је Влада Републике Српске 
разматрала прошле године, 
сматра Рајићева. Закон је упућен 
у скупштинску процедуру, али 
одговор на питање када би 
могао заживјети нисмо добили 
у ресорном министарству. 
Да је он неопходан сматрају 
и у приједорском Центру за 
социјални рад.
"Када је ријеч о самој висини 
алиментације, суд одређује 
то у будућем процентуалном 
мјесечном износу. Тај проценат 

не може бити мањи од 15 одсто 
и не може бити већи од 35 одсто 
по дјетету и не може прећи 50 
одсто укупног прихода даваоца 
издржавања, без обзира на 
број дјеце у самом поступку", 
објашњава Дајана Ступар, 
стручни сарадник Центра за 
социјални рад у Приједору.
У Основном суду у Приједору 
током 2022. године запримљено 
је 12 тужби за издржавање 
дјеце у парничном поступку, а 
формирано је шест предмета са 
правним основом  избјегавање 
давања издржавања. Кривичним 
закоником Републике Српске 
прописана је новчана или 
казна затвора до једне године 
за кривично дјело избјегавање 
давања издржавања. Окружно 
јавно тужилаштво из Приједора 

недавно је подигло оптужницу 
против мушкарца који за плаћање 
алиментације дугује око 7.000 
марака.  Кривичним закоником 
Републике Српске прописана је 
новчана или казна затвора до 
једне године за кривично дјело 
избјегавање давања издржавања. 
Окружно јавно тужилаштво из 
Приједора недавно је подигло 
оптужницу против мушкарца 
који за плаћање алиментације 
дугује око 7.000 марака.

"Када имате породицу која не функционише, односно 
када се оба родитеља не брину о свом дјетету, имате ситу-
ацију да дјеца постају социјални случајеви. Често није у 
питању то да други родитељ нема новца, већ нема осјећаја 
за дијете или, из освете према мајци, не жели да плаћа 
алиментацију. Није нам јасно како неко може напустити 
своје дијете", пита се Дијана Миљатовић.

Биљана Томић, предсједник 
овог удружења, указала је на 
тежак положај ове категорије 
становништва. "Највише новца 
трошимо на лијекове и помоћна 
медицинска средства. Све оно 
што нама треба за један дан да 
нашим најближим олакшамо 
патњу колико-толико јако је 
скупо. Врло је тешко, ради се о 

непокретним и полупокретним 
лицима који су овисни о туђој 
помоћи даноноћно", рекла је она. 
Томићева истиче да ово 
удружење има добру сарадњу 
са Градском управом Приједор, 
те да су ове године проглашени 
за удружење од јавног интереса. 
"Имамо много планова, а то је 
уређење здравственог, социјалног 
и правног статуса особа са 
инвалидитетом. Борићемо се за 
повећање средстава из области 

социјалне заштите, радићемо на 
јачању капацитета организације, 
те на јачању савјетодавне 
службе овог удружења", додала је 
Томићева.  
Поред хуманитарног броја, 
отворен је и жиро-рачун за 
донације, НЛБ Развојна банка 
домаћа валута жиро-рачун 
56200 70000 2463 38, страна 
валута жиро-рачун ИБАН 
БА395620078085291883.

Текст: Бранка Дакић

Текст: М. Шодић

До краја мјесеца активан је хуманитарни број 1403, а грађани могу донирати једну КМ за лијечење тешко обоље-
лих особа. Акцију је покренуло Удружење параплегичара, обољелих од дјечије парализе и осталих тјелесних 
инвалида Приједор.

Неплаћање алиментације огроман проблем самохраних родитеља

ГОДИНАМА ЧЕКАЈУ НА АЛИМЕНТАЦИОНИ ФОНД

ПОЗОВИТЕ 1403 ЗА ПОМОЋ УДРУЖЕЊУ 
ПАРАПЛЕГИЧАРА ПРИЈЕДОР

Миљатовић: Други родитељ често 
нема осјећај за властито дијете

Ступар: Висина алиментације 
не може бити мања од 15 одсто 
укупних примања

Биљана Томић, предсједник 
Удружења параплегичара Приједор

Алиментација - илустрација

До краја 
мјесеца активан 
хуманитарни број
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На само пет километара 
од града налазе се Доњи 
Гаревци. Плодна равница 

села погодна је за пољопривреду 
којом се бави већина мјештана. 
Зоран Карајица има фарму 
музних говеда.  За „Козарски 
вјесник” тврди  да се од 
пољопривреде може живјети. 
„ Има посла и обавеза и лијепо 
је на селу, али људи напуштају 
своја огњишта и одлазе. Као 
и сва остала села, и наше 
нажалост постаје све више пусто. 
Млади одлазе, а старци остају. 
Проблем је што у иностранстсво 
пресељавају и читаве породице”, 
прича он.
Додаје да је поред подручног 
одјељења Основне школе 
“Десанка Максимовић” 
изграђено дјечије игралиште које 
је и освјетљено.
„На игралишту код школе нема 
увече дјеце да се играју фудбала 
и кошарке као некад. И то је 
жалосно. Постављен је и темељ за 
Друштвени дом поред школе, али 
ако исељавање  овако настави  не 
знам коме се то гради”, наводи 

он.
Карајица додаје да кроз ово 
село пролази пруга, а и пут за 
Трнопоље и Омарску. Истиче да 
је улагање у инфраструктуру 
и путеве највећа потреба 
мјештана. 

Фармер из Доњих Гареваца Јусуф 
Мурановић такође истиче да је 
потребно улагање у путеве.
“Пут до моје фарме у засеоку 
Мурановићи је макадамски  и 
дуг је око 800 метара. Након 
кише буде пун локви. Некада не 
може камион мљекаре доћи по 

млијеко па ја набавим шљунак 
и посипам пут. Обећали су ми 
асфалт прије неколико година, и 
надам се да ће то и урадити. Тај 
пут води и до засеока Јефтенићи”, 
прича Мурановић.
Наводи да је у посао на фарми 
на којој има 95 музних говеда 
укључена цијела  његова 
породица.
“Да је добро није добро, а 
није ни толико лоше. Нас 
пољопривреднике помало 
заборављају. Морамо да 
плаћамо порезе и често нас 
инспекције контролишу. Када 
би нам колико-толико изашли 
у сусрет да нас мало подрже 
и не притишћу за ствари које 
стварно ничему не воде. Није 
се лако бавити пољопривредом, 
немаш ни свеца, ни годишњег, 
ни одлазак на море... мораш 
константно бити на фарми па 
би нам значило да нас више 
подрже институције надлежне 
за пољопривреду”, прича 
Мурановић.
Подсјећа да је поплава након 
обилних киша прошле године 
на његовом имању уништила 
силажу и сијено у вриједности 
од око 150.000 КМ. Прича да 

су тада хуманост показали 
пољопривредници из других 
локалних заједница који су му 
донирали храну за стоку.
Стево Савић, члан Савјета мјесне 
заједнице Доњи Орловци у чијем 
су саставу и Доњи Гаревци, 
наводи да је осим у путеве, 
потребно уложити и у систем 
водоснабдјевања.
“У већем дијелу насеља људи су 
копали бунаре који су углавном 
плитки. Ми пијемо воду из 
њих, међутим испод пруге 
Жежељи, Грујичићи и Ђујићи 

Текст: Бојана Мајсторовић

“Козарски вјесник” у Доњим Гаревцима

ПОДСТИЦАЈИМА ЗА ПРИВРЕДУ ЗАДРЖАТИ МЛАДЕ У СЕЛУ
ТРАЖЕ СТАТУС 

МЈЕСНЕ ЗАЈЕДНИЦЕ 

Доњи Гаревци су у саставу 
Мјесне заједнице Доњи 
Орловци. Мјештани кажу да 
је њих 300 прије седам година 
потписало захтјев да се ово 
мјесто издвоји и добије статус 
Мјесне заједнице. Наводе да је 
захтјев упућен локалној управи, 
али да нису добили одговор 
надлежних. Процјењују да у 
око 250 кућа има више од 1.000 
становника. Након прошлог 
Одбрамбено-отаџбинског рата 
у Доњим Гаревцима куће су 
градиле расељене особе, тако да 
су никла два нова насеља, Луке 
и Росуље.

Стево Савић

Доњи Гаревци погодни за пољопривреду

Зоран Карајица

Доњи Гаревци
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За ове послове одговорни 
су ученици који се школују 
за агропрозвођаче и 
аргротехничаре. "Живим 
на селу, моја породица 
се бави пољопривредом 
и заиста хоћу да научим 
нешто ново и то што 
научим примјеним 
код куће", рекао је 
Никола Стојнић, ученик 
првог разреда смјер 
агропроизвођач. 
Трећа фаза коју ће 
реализовати у наредном 
периоду јесте расађивање 
биљака у пластеницима 
и на отвореном, када 
временски услови буду 
дозвољавали. Све што 
ученици раде, раде уз 
надзор и стручне савјете 
професора. 
"Морам истаћи да ће 
за наше редовне купце 
расад за продају бити 
спреман већ крајем 
марта. Расад могу да купе 
у нашем пластенику. 

Наши редовни купци 
већ знају да су то 
квалитетни производи, 
да имају широк избор 
и што је најважније да 
је све провјерено. Ако 
наши купци имају добру 
агротехнику, гарантујемо 
и добар принос", рекла 
је Јованка Дражић, 
професор стручних 
предмета. 
У овој школи се 
упркос поскупљењу 
репроматеријала и 
енергената труде да 
организују квалитетну 

практичну наставу 
како би ученици, након 

завршетка школовања, 
били оспособљени за 
самосталну производњу.  
"Практична настава 
у нашој школи је 
самоодржива. Један дио 
средстава користимо 
за одвијање практичне 
наставе, а други за 

стручно усавршавање и 
излете ученика и остало. 
Домаћински зарађујемо 
и усмјеравамо средства 
за одвијање практичне 
наставе", истакао је 
Горан Аничић, директор 
П о љ о п р и в р е д н о -
прехрамбене школе.

С доласком љепшег времена интензивни 
су радови на парцелама Пољопривред-
но-прехрамбене школе у Пухарској и Ту-
ковима. Након припреме земљишта за 
прољећну сјетву и орезивања воћњака, 
услиједило је пикирање расада раног по-
врћа у школском пластенику.

пију воду која подсјећа на воду 
из канала. Она је мутна послије 
кише и не знам како уопште то 
преживљавају ти људи“, тврди он.

Савић 

прича да питке воде нема 
ни у школи. 
„Објекат 
основне школе 
почели су да 

граде мјештани прије рата, 
а  завршена је након рата уз 
помоћ Министарства просвјете 
и УСАИД-а,  али школа нема 
воде. Копали смо бунар који је 
плитак и вјероватно подложан 
подземним водама. Ту има око 
50 ученика од првог до четвртог 
разреда. Неопходно је и кров 
школе санирати“, прича Савић.
Подсјећа да је пут крај пруге који 
води и до школе у веома лошем 
стању.
„Чим падне киша на том путу је 
огромна бара, не може 

дијете 

доћи до школе. Могло би се 
са Жељезницама РС пронаћи 
рјешење тако да се поред пруге 
уради неки канал, али тај 
проблем није ријешен годинама“, 
тврди он.
Вјерује да би подстицаји за 
пољопривреду, или остале гране 
производње, задржали младе у 
Доњим Гаревцима. 
 „Цијели живот сам овдје, мени 
је лијепо у Гаревцима, али овај 
несрећни рат је промијенио све, 
промијенио је начин живота. 
Млади  људи одлазе у Европу, 
моја два сина су отишла у 
Словенију да раде. Потребно 

је младима дати неки 
подстицај, вјетар у крила 

да би остајали на 
овим теренима“, 

сматра он.

“Козарски вјесник” у Доњим Гаревцима

ПОДСТИЦАЈИМА ЗА ПРИВРЕДУ ЗАДРЖАТИ МЛАДЕ У СЕЛУ

ОГЛЕДНО  ПОЉЕ СОЈЕ  
Пољопривредно-прехрамбена школа ће у сарадњи за 
Одјељењем за пољопривреду и рурални развој града 
Приједора ове године поставити и огледно поље 
соје, чија је производња све заступљенија на овим 
просторима.

Текст: М. Шодић

Пољопривредно-прехрамбена школа

ПРОИЗВОДЊА РАСАДА У ШКОЛСКОМ ПЛАСТЕНИКУ

Школа у Доњим Гаревцима

Јованка Дражић: Продаја 
расада крајем марта 

Никола Стојнић: Пракса 
ми значи много 

Јусуф Мурановић
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Забране окупљања, обавезно 
ношење заштитних маски, ковид 
пропусница, доказ о вакцинацији, 
казне за кршење правила, све 
то добро памте грађани, који се 
надају да је то вријеме заувијек 
иза њих. Три године пандемије 
вируса корона оставиле су 
дубок траг. Иако је тренутно 
епидемиолошка ситуација доста 
стабилнија, грађани су још увијек 
опрезни. 
''Било је тешко што је нама 
пензионерима било ограничено 
све. Чували смо се колико 
смо могли'', рекао је један од 
суграђана. 
Пандемија вируса корона, 
нешто је ново са чим се суочио 
здравствени систем. У Приједору 
су радиле ари и ковид амбуланте 
гдје су примани сви пацијенти 
са симптомима. У болници ''Др 

Младен Стојановић'' капацитети 
су често били попуњени, а посјете 
забрањене, али сада је све то 
иза њих, поручују здравствени 
радници. 
''Медицински радници наше 
установе су често остајали 
и послије својих смјена да 
би пружили помоћ свима 

којима је потребна. Стално смо 
пратили мјере Градског штаба, 
Института за Јавно здравство РС и 
примјењивали све могуће мјере 
'', навела је Ивана Шалабалија, 
службеник за информисање у 
Дому здравља Приједор. 
''Тешка времена која памтимо, 
доста посла, доста тешких 

пацијената. Били смо сви 
присутни и медицински радници 
и привреда. Богу хвала то је иза 
нас, сада је ситуација што се тиче 
короне много стабилнија'', додао је 
Едгар Иглић, љекар, интерниста, 
гастроентеролог у Болници ''Др 
Младен Стојановић'' Приједор
Бројке обољелих и умрлих расле 
су из сата у сат. За три године, од 
овог вируса обољело око 120.850 
особа, а умрло 6.632, подаци су 
Института за јавно здравство 
Републике Српске. Вирус се 
мијењао, као и интензитет 
ширења болести. Требало се 
прилогађавати.
''Требало је, некада у врло кратком 
времену  прилагодити  болничке 
капацитете за лијечење  и потпуно 
измјенити организацију рада 
како би се указала помоћ свим 
обољелим'', истакла је Др Јелена 
Ђаковић Девић, специјалиста 
епидемиологије. 
Први случај вируса корона у 
Српској потврђен је 5. марта 
2020. године и од тада су 
почеле да се предузимају све 
превентивне мјере. У Приједору 
још увијек у једној смјени ради 
ковид амбуланта, а обавља се и 
вакцинација, о чему се грађани 
редовно информишу.

Доласком прољећа, неким грађанима 
јављају се препознатљиви симптоми пелудне 
грознице попут свраба, сузења очију, цурења 
носа, кихања и кашљања те смањеног чула 
окуса и мириса. Најчешћи алергени су полени 
брезе, храста, траве и амброзије. Једном 
кад се развије, алергија тешко да ће сама 
спонтано нестати, истичу у приједорском 
Дому здравља.  
"Када су симптоми јаки и пацијент их не може 
сам савладати, јавља се свом љекару који 
разматра терапију или га упућује на преглед 
код других специјалиста, те се одређује 
и терапија", рекла је Ивана Шалабалија, 
службеник за информисање Дома здравља 
Приједор. 
Терапија за особе алергичне на полен, 
најчешће зависи од јачине симптома.
"Најчешће се користе антихистаминици, 
деконгестиви и њихове комбинације. 

Пацијент може сам пратити кретање и 
количину полена у атмосфери, ако су високе 
вриједности, боравити у кући, те затварати 
прозоре и врата", истиче Шалабалија.

Посљедње три године обиље-
жила је пандемија вируса 
корона. Епидемиолошка си-
туација у Српској тренутно 
је стабилна, али здравствени 
радници и даље упозоравају 
да се поштују прописане мје-
ре и да грађани буду опрезни.

ЧЕСТО ПРАЊЕ ОДЈЕЋЕ...
Особама алергичним на полен савје-
тује се често прање одјеће коју носе 
напољу, те њено сушење у кући, кори-
штење филтера за пречишћавање ва-
здуха и ношење маске када је висока 
концентрација полена. Код алергије 
на полен, имуни систем га погреш-
но идентификује као опасног уљеза. 
Неки алергију имају током цијеле го-
дине, док се код других јавља само у 
одређеним периодима.

Текст: Ведрана Нишевић

Текст: Д. Совиљ

Прољеће је многима омиљено годишње доба, али другима је синоним за алергију на 
полен. Дијагноза се најчешће успоставља алерголошким тестирањем.

Три године од првог случаја короне

Полен - један од најчешћих прољетних алергена

СИТУАЦИЈА ТРЕНУТНО СТАБИЛНА, АЛИ 
ОПРЕЗА НИКАД ДОСТА

ТЕРАПИЈА ЗАВИСИ ОД ЈАЧИНЕ СИМПТОМА
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Хрвaтскoj трeбa звaничнo 
упутити прoтeстну нoту сa 
стaвoм дa БиХ нeћe дa сe 
нa грaници oдлaжe билo 
кaкaв oтпaд, нaрoчитo 
oнaj рaдиoaктивни. Oвo je 
пoручeнo нaкoн нeдaвнo 
oдржaнoг сaстaнкa 
члaнoвa Eкспeртскoг 
и Прaвнoг тимa, 
Mинистaрствa спoљнe 
тргoвинe и eкoнoмских 
oднoсa БиХ, Mинистaрствa 
зa прoстoрнo урeђeњe, 
грaђeвинaрствo и 
eкoлoгиjу Рeпубликe 
Српскe, тe прeдстaвникa 
лoкaлних зajeдницa.
Из  Eкспeртскoг тимa 
зa прaћeњe стaњa и 
aктивнoсти у вeзи сa 
прoблeмaтикoм oдлaгaњa 
рaдиoaктивнoг oтпaдa и 
истрoшeнoг нуклeaрнoг 
гoривa рeкли су дa ћe 
у зaдaтoм рoку бити 
сaчињeн кoмплeксaн и 
aргумeнтoвaн дoкумeнт 
кojи ћe бити прoслиjeђeн 
Хрвaтскoj.
„ Tрaжимo дa сe у сaдржaj 
студиje утицaja стaви и 
утицaj тaквoг oбjeктa кojи 

сe плaнирa изгрaдити 
у нoрмaлним рaдним 
услoвимa. У дoкумeнту 
je нaвeдeнo дa ћe сe БиХ 
трeтирaти у вaнрeдним 

ситуaциjaмa, a свaкaкo 
трeбa дa сe oбрaди и 
зa рeдoвнe ситуaциje „, 
рeкao je Eмир Диздaрeвић 
п р e д с j e д a в a j у ћ и 

Eкспeртскoг тимa зa 
Tргoвску гoру.
Из oпштинe Нoви Грaд 
пoручили су дa  je вaжнo 
штo je зaузeт стaв дa 

Хрвaтскoj трeбa упутити 
прoтeсну нoту, чимe je 
пoтврђeнo oпрeдjeљeњe 
дa грaђaни нe жeлe 
рaдиoaктивни oтпaд у 
свojoj близини.

„ Сaдa смo у фaзи дa нeмa 
никaквих нeдoумицa. 
Дoбили смo инфoрмaциjу 
дa je Чeркeзoвaц oдрeђeн 
зa тaj прojeкaт. Oнo штo 
прoизилaзи из хрвaтских 
дoкумeнaтa jeстe дa je 
грaницa сa БиХ уjeднo и 
крaj свиjeтa, дa oвдje нeмa 
ништa, дa oвдje нe живe 
људи“,  нaвeo je нaчeлник 
Нoвoг Грaдa Mирoслaв 
Дрљaчa.

Ватрогасци су, у 2022. години, имали укупно 
468 интервенција, од чега 46 шумских 
пожара и 111 пожара отвореног простора, 
ниског растиња, шикара и депонија смећа. 
Усљед људског немара, ватра зна да измакне 
контроли, упозоравају у приједорској 
Територијалној ватрогасно-спасилачкој 
јединици.
"Усљед непажње, чак 150 случајева ложења 
ватре отвореног простора прерасло је у 
пожар. Пожари се већином дешавају на 
неприступачном, брдовитом терену, гдје се не 
може радити механизацијом него искључиво 
употребом људске снаге, односно напртњача", 
појашњава Радован Мартић, старјешина ТВСЈ 
Приједор. 
Из Шумског газдинства "Приједор" упозорили 
су власнике и кориснике приватних посједа, 
који граниче са државним шумама, да буду 
максимално опрезни приликом обављања 
пољопривредних радова. Ватра се не смије 
палити на удаљености мањој од 150 метара 
од шуме нити по вјетровитом времену. 
"Сваке године смо у проблему са заштитом 

шуме од пожара. У прољеће народ крчи 
парцеле спаљивањем, иако је то мимо закона, 
а имали смо претпрошле године велике 
пожаре у Јеловцу, баш због неконтролисаног 
паљења од стране појединаца", истиче Јован 
Лукић, управник Шумске управе "Приједор".  
Ни ове године неће изостати превентивна 
акција ватрогасаца и полиције који ће 
грађанима дијелити летке са упутствима 
на који начин да врше спаљивање корова и 
другог биљног отпада, с циљем спречавања 
пожара на отвореном. Радован Мартић 
подсјећа да су у више наврата апеловали на 
грађане да свако спаљивање корова пријаве 
Ватрогасно-спасилачкој јединици. 
"На то наше суграђане обавезује и Закон 
о заштити од пожара, гдје је чланом 87 
предвиђено да ће се новчаном казном од 
100 до 1.000 КМ казнити физичко лице за 
прекршај, уколико врши спаљивање биљног 
или другог 
Током прошлог мјесеца, имали су 38 
интервенција, од чега 10 пожара ниског 
растиња те пет пожара контејнера и дивљих 
депонија. 

Планирано одлагали-
ште радиоактивног 
отпада, у непосредној 
близини Новог Града 
у Републици Српској, 
као и око 900 метара 
од заштићеног под-
ручја - Парка приро-
де "Уна", угрозило би 
више од 250.000 ста-
новника у сливу ове 
ријеке.

Текст: Зоран Јелић

У сусрет прољетним радовима, ватрогасци апелују на грађане да буду 
опрезни приликом спаљивања корова, јер је људски немар један од 
основних узрока пожара на отвореном

Грађани не желе радиоактивни отпад на 
прагу куће

У прошлој години 46 шумских и 111 пожара на отвореном

ХРВATСКOJ УПУTИTИ 
ПРOTEСTНУ НOTУ ЗБOГ 
TРГOВСКE ГOРE

ОПРЕЗ ПРИЛИКОМ СПАЉИВАЊА КОРОВА

  
УГРОЖЕНО ОКО 250 000 ЉУДИ 

У ФЕБРУАРУ 38 
ИНТЕРВЕНЦИЈА

Текст: Д. Совиљ
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У Градској читаоници 
отворена је изложба под 
називом "Култура на 

фронту", која је посвећена сјећању 
на културна дешавања током 
Одбрамбено-отаџбинског рата у 
Српској. Ово је гостујућа изложба 
Народне и универзитетске 
библиотеке Републике Српске, а 
њени аутори су Милијана Бојић и 
Сузана Пешевић Стојановић.
Изложба "Култура на фронту",  
представља преглед културних 
активности  у периоду од 
1992. до 1995. године. Неки 
од најзначајнијих догађаја 
тог периода приказани су на 
23 плоче. Ауторка изложбе 
и библиотекар Народне и 
универзитетске библиотеке 
Републике Српске Милијана 
Бојић  каже да се тадашњим 
културним активностим може 
похвалити и Приједор. Подсјећа 

да је Приједор  1995. био домаћин  
прве гитаријаде Републике 
Српске.
“Српско културно умјетничко 
друштво “Др Младен Стојановић“ 
је такође било активно током 
цијелог рата. Приједорски Музеј 
је 1994. године имао 11.000 
експоната. Познати умјетник 
тада Милић од Мачве био је кум 
приједорском Музеју и његових 
седам слика се управо налазило 
у том Музеју”, рекла је Бојићева.
Ова изложба настала је поводом 
30 година постојања Републике 
Српске. Библиотекар Народне 
и универзитетске библиотеке 
Републике Српске Сузана 
Пешевић Стојановић  каже да је 
изложба први пут постављена  
крајем прошле године у Бањалуци 
и да је у плану  да се организује 
широм Српске. 
“Основна идеја је била да се сва 

та културна дешавања и рад 
културних институција забиљежи 
на једном мјесту и отргне од 
заборава, јер су ти људи поставили 
темеље Републике Српске на 
умјетничком и културном нивоу”, 
изјавила је она.
Директор Народне библиотеке 
“Ћирило и Методије” Гордана 
Вила каже да је изложба 
приказала плодну културу 
Приједора у ратном периоду.
“Надам се да ће ученици који ће 
посјетити ову изложбу видјети 
да је у најтеже вријеме култура 
била нешто што је одржало морал 
и духовност народа на овом 
простору и надам се да ће из ове 
изложбе дјеца нешто научити”, 
рекла је Вила.
Отварању изложбе присуствовао 
је замјеник градоначелника 
Приједора Жарко Ковачевић.
“Врло је занимљиво видјети и 

знати да та културна сцена у 
тим тешким временима није 
нестала. Људи су били врло 
активни што би могло бити 
занимљива поука и порука нама 
данас када смо изложени неким 
другим изазовима. Култура је 
апсолутно најбољи одговор за све 
негативности које нас окружују”, 
поручио је Ковачевић.

У Галерији "Сретен Стојановић" 
отворена је изложба графика 
"Пукотина",  академске умјетнице 

из Београда, Јоване Ђорђевић. Ово је 
њена четврта самостална изложба 
на којој се представила са двадесетак 
радова. Инспирацију за своје графике, 
Ђорђевићева проналази у мотивима из 
природе, аморфним формама, стијенама 
и земљи, које ауторка, како каже, види 
као ликовне елементе и касније их у 
својим радовима комбинује у неке нове 
композиције. Неке од њих, представила је 
приједорској публици.
"За ову прилику изабрала сам двадесетак 
радова, цртеже на ручно прављеном папиру 
и графике изведене у техници дубоке 
штампе. Поред мотива из природе, неки 
догађаји такође инспиришу умјетника, 
јер га подстакну на испољавање свог 
унутрашњег стања", рекла је београдска 
умјетница.
У пратећем програму наступио је камерни 
трио приједорске Музичке школе "Саво 
Балабан", који чине Ања Маран на 
виолини, Анастасија Којић за клавиром 

и Ребека Малешевић за виолончелом, у 
класи професорке Софије Ковачевић. 
То им је, како су рекле, уједно добра 
припрема за предстојеће Републичко 
такмичење музичких школа у 
Бањалуци. У приједорској галерији 
најавили су још неке активности.
"У току године имаћемо још једну 
изложбу са прошлог конкурса, а 
послије слиједи 16 изложби са новог 
конкурса. Осим из БиХ, излагаће 
аутори из Србије, Румуније, 
Словеније и Мађарске", рекао је 
Александар Дринић, директор 
Галерије "Сретен Стојановић". 
Изложба графика Јоване Ђорђевић 
биће отворена до 29. марта.

"Пешке кроз Свету Гору" и "Сусрети са 
светогорским старцима", назив је књига 

Ненада Андрића , писца из Београда, које су  
промовисане у Приједору.
На Свету Гору Андрић је отишао у сопственој 
режији, обилазио манастире и одлучио да 
своје доживљаје пренесе на папир. Овом 
светом мјесту враћао се чак 60 пута.
"Како човек оде, одмах га нешто вуче назад.
Тај мир и благостање не могу да се осете 

Шљивић истиче да се није вратио у 
свој родни крај, али зато јесте на 

стазе којима је прошао као двогодишњак 
ратне 1995. године у "Олуји". На свом 
дугом путу прикупио је 30.000 КМ 
помоћи четворогодишњем дјечаку Илији 
Милановићу из Косјерића, који је оболио од 
параплегије.
"Кренуо сам из свог родног села пут 
Крагујевца, где данас живим и у који сам 
избегао 1995. године. То је пут који сам 
тада прешао са непуне две године и желео 

сам да буде хуманитарног 
карактера. Одлучио сам 
да сви ти људи на које 
сам наишао успут заједно 
помогну ка то његовом 
првом кораку", каже он. 
Књига говори и о 
свједочењу његове мајке 
и сестре и проласку у 
избјегличкој колони у 
"Олуји". Шљивић је на 
свом путовању прошао и 

кроз Приједор, гдје га је дочекао свештеник 
Бранко Лазичић из парохије Уријске, иначе 
Шљивићев земљак из Равних Котара.
"Са неколицином мојих пријатеља 
парохијана на мосту на Сани дочекали смо 
Љубишу и даље га испратили испред Цркве 
на Уријама са жељом да оствари свој циљ и са 
молитвом да дечак Илија прохода и начини 
тај свој први корак", рекао је Лазичић.
Промоцију књиге Љубише Шљивиића у 
Градској читаоници организовала је Градска 
управа Приједор. 
"Љубиша је успио нешто што данас није лако. 
Он је успио да својом причом и путовањем 
споји све српске крајеве, односно крајеве гдје 
живи српски народ и мени је посебно драго 
што је и наш Приједор дио те приче", рекао је 
Жарко Ковачевић, замјеник градоначелника 
Приједора. 

нигде на свету. То је оно што нас вуче назад", 
каже Андрић.
Његова друга књига "Сусрети са светогорским 
старцима" плод је разговора са светогорским 
монасима. У Српском просвјетном и 

кутурном друштву "Просвјета" у Приједору 
кажу да  им је драго што су 
угостили овог писца.
"Приближио нам је живот 
монаха и путовање по 
Светој Гори. Изнио је низ 
занимљивих прича и са 
нама подијелио та искуства", 
истакао је Бранислав кецман, 
предсједник "Просвјете".

Текст: Бојана Мајсторовић

Текст: М. Шодић

Текст: Б. Д

ОТВОРЕНА 
ИЗЛОЖБА 
"КУЛТУРА

НА ФРОНТУ"

МОТИВИ ИЗ 
ПРИРОДЕ 
ПРЕТОЧЕНИ 
У ЦРТЕЖЕ И 
ГРАФИКЕ

ПРОМОВИСАНА КЊИГА 
"ПОВРАТНИК" ХУМАНИТАРЦА 
ЉУБИШЕ ШЉИВИЋА

ПРОМОВИСАНЕ ДВИЈЕ 
КЊИГЕ НЕНАДА АНДРИЋА

Материјал за 
изложбу ауторке 

су скупљале из 
штампе међу којом 

је и „Козарски 
вјесник”. Будући 

да је грађа 
обимна, у плану је да се 

објави у монографији која ће 
обухватити све догађаје културе 
и умјетности у ратном периоду. 

Изложба “Култура на фронту” 
у Градској читаоници биће 

отворена до 25. марта.

У Градској читаоници у Приједору промовисана је 
књига "Повратник" Љубише Шљивића, који је 2021. 
године за 62 дана, кроз три државе. препјешачио 
1.020 километара из свог села Биљана Доњих код 
Задра до Крагујевца, како би прикупио новац за 
лијечење дјечака Илије Милановића. 

Књига "Повратник" издата је у тиражу 
од 200 примјерака и за њу влада велико 
интересовање читалачке публике.

ОТВОРЕНА  
ДО 

25. МАРТА

У Градској читаоници

Отворена изложба 
београдске умјетнице 
Јоване Ђорђевић

Прешао пут дуг 1.020 километара за малог Илију

Т
ек

ст
: Д

. С
ов

и
љ
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Приједорчанин Милан Саџак 
(25) , студент Природно-
математичког факултета на 
одсјеку физике, гитариста и чувар 
Сане, прије пет година почео 
је да учи о кактусима. Велику 
љубав према малим и великим 
„бодљикавцима“, koja није 
резервисана само за њежнији 
пол, спровео је у дјело. У  кући је 
одвојио кутак у којем се шепуре 
ове прелијепе и необичне  биљке.
''Имао сам операцију која ме 
накратко везала за кућу. Трагао 
сам за неком занимацијом и 
тако у слободно вријеме,  почео 
да истражујем кактусе. Уз помоћ 
мајке и тетке које су мајстори 
и зналци  за све врста  
цвијеће, прикупио сам 
и основна знања о 
кактусима'', прича 
Саџак.  Очито је да је 

био добар ученик, јер  тренутно  
у кући има толико кактуса да им 
не зна ни број. Већина их, како 
прича, цвјета, а он  брине о том 
и да их правилно расади, јер 
мишљење да су кактуси биљка 
„поред које се само пролази“ не 
вриједи.  
'' Кактусу треба пажња као и свим 
осталим биљкама трајницама. 
Тачно се зна, да се у августу и 
фебруару кактус расађује. Од 
великих кактуса зависи колико 
ћемо имати малих,а посебна 
процедура је и правилно 
формирање коријена на тим 
расађеним биљкама. Тек након 
тог се сади. '', стручно додаје 
Милан. И ту није крај Миланове 
љубави према кактусима. Свака 

његова биљка има и своје 
гнијездо, мале „кућице“ 

које он израђује од 
гипса. У кактус 
кутку су  и магнети. 

Препознатљивог имена  ''Кактус 
шејн'' који су име добили по 
Милановом омиљеном штиву, 
романима ''Шејн'' . Они које желе  
кактус за поклон, себи или неком 
другом Милану се могу јавити 
на инстаграм страницу ''Кактуси 
шејн''.

Текст: Ведрана Нишевић

ФИЗИЧАР, ГИТАРИСТА, ЧУВАР САНЕ  И 
ЉУБИТЕЉ КАКТУСА

П р и ј е д о р ч а н к а 
Милица Стијепић Ивић 
побједница је музичког 
фестивала ''Балкан 
фест'' који је недавно 
одржан у Бања Луци. 
У јакој конкуренцији 
међу 18 такмичара из 

Босне и Херцеговине, 
Хрватске и  Словеније 

њен музички таленат 
одушевио је стручни жири. 
'' Увијек се бирају најбољи 
извођачи, а жири пред собом 
има задатак да сужава круг 
такмичара све док не одабере 
оне који су највише задовољили 
критеријуме. Пјевала сам 

пјесму ''Бол до лудила'' Марије 
Шерифовић и ''Буди добар као 
ја'' Маје Оџаклијевске, ''каже 
Милица  и додаје  да јој се ова 
награда десила баш у ''право'' 
вријеме. Сада  када јој је потребна 
нека врста признања за сав 
досадашњи рад, као и мотивација 
за неке будуће планове. 
''Лијепо је кад се на овај начин 
добије "вјетар у леђа", и заиста ми 
много значи. Подршка је битна у 
сваком погледу тако да сам веома 
захвална. Како због побједе, затим 
и саме награде али и прилике да 
пјевам у другим земљама. Ту је и 
онај стручни моменат,  признање 
од онлајн селекционог жирија 

и селекционог жирија који нас 
је оцјењивао у Банском двору. 
Неком ко се, попут мене, цијели 
живот бави музиком и за то се 
школује, ово је заиста велика 
потврда и признање'', додаје 
Милица. 
Милица је иначе дипломирани 
музички умјетник-соло пјевач. 
Рођена је у Приједору, а тренутно 
живи у Бања Луци.Ту се и удала и 
мајка је двоје дјеце. Тренутно је у 
потрази за послом  у струци.

Текст: В. Нишевић

МИЛИЦА СТИЈЕПИЋ 
ИВИЋ 

ПОБЈЕДНИК 
МУЗИЧКОГ ФЕСТИВАЛА 

''БАЛКАН ФЕСТ''

ЉУБАВ ПРЕМА 
МУЗИЦИ 

ЈАВИЛА СЕ ЈОШ У 
ДЈЕТИЊСТВУ

Имала сам срећу 
да ме породица 
"чула" и тако сам се 
полако усмјерила 
ка музици, да 
не остане у мом 
животу само на 

нивоу хобија него да добије 
прави, пуни смисао и ширину, 
и ето - данас сам дипломирани 
музички умјетник. Учествовала 
сам на бројним такмичењима 
из клавира, соло пјевања и 
солфеђа, пјевала у хору "Вила" и 
била вокални солиста, са њима 
путовала у многе земље. Никад 
се нисам ограничавала на само 
један жанр, нити би то у мом 
случају имало смисла. Уз толико 
додира са сценом, заиста је 
логично да ми је цијели живот 
био и остао прожет музиком. 

,,
ОДМАРА УЗ 
КАКТУСЕ
Саџак прича да 
након свих дневних 
обавеза на крају 
дана одмара уз 
кактусе. Залијева 
их, израђује 
''кућице'' за њих, 
прави магнете, али 
још увијек и чита 
и едукује се о овим 
биљкама.

САНА ЈЕ НАШЕ 
БОГАТСТВО КОЈЕ 
ТРЕБА ЧУВАТИ
Милан је предсједник 
организације ''Чувари Сане''. 
Циљ му је да уљепша њене 
обале, а жеља да ова наша 
ријечна љепотица постане 
мјесто гдје ће Приједорчани 
одмарати, нарочито током 
љета  и за великих врућина.  
Јер  истиче Сана је богатство 
које треба чувати.



18.  www.kozarski.com SPORT17. март 2023.

Прољетни дио сезоне „Звијезда 09“ 
отворила је високом побједом над 
„Омарском, славивши на свом терену 

са 6:2.  Већ у четвртој 
минути Којић доводи 
„Звијезду“ у вођство, 
али Расток изједначује 
свега шест минута 
касније. Домаћи тим 
у вођство долази у 
25.  минути поготком 
Мујагића, а у 43. 
Вадзе подиже на 3:1. 
У наставку је Мујагић 
још једном био 
прецизан, а стријелац 
је био и Ресић. Такође, 
у 88. минути Дарко 
Романић постиже 

други гол за „Омарску“. У наредном колу 
„Омарска“  дочекује „Подриње“.

Рукoмeтaшицe "Кривaje", у 14. кoлу 
Прeмиjeр лигe БиХ, савладале су екипу 
"Mирe" рeзултaтoм 37:31 (22:13). Прво 
полувријеме, меча одиграног у Приједору, 
припало је гостујућој екипи. Половином 
другог полувремена „Мира“ успијева 
да смањи заостатак, међутим „Криваја“ 
поново повећава предност  и  долази 
до побједе у редовима „Мире“ Драгица 
Глигоревић је била најбољи  стријелац, 
са 12 голова, док је Вања Максимовић 
противничку  мрежу  тресла  седам  пута. 
У наредном колу  "Mирa" иде у госте 
неприкосновеним "Грудaма", лидеру 
шамионата који не зна за пораз у овој 
сезони.

"ЗВИЈЕЗДА 09" 

"ОМАРСКУ"
ПРЕЈАКА ЗА 

ПРИЈЕДОРСКИ 
БИЦИКЛИСТИ 
МЕДАЉАМА 
ОТВОРИЛИ 
СЕЗОНУ

"КРИВАЈА" 
УЗЕЛА БОДОВЕ 

У ПРИЈЕДОРУ

Бициклисти „Козаре“ 
нову тркачку сезону 
отворили су у 
Книну,  на „Зимској 
лиги Далмације“. 
Синиша Лукић био 
је први у сениорској 
конкуренцији. За њега 
је ово била  генерална  
проба пред серију 
међународних трка 
прве класе које га 
у очекују у Новом 
Саду. Што се тиче 
конкуренције до 17 
година, Лука Џевер је 
освојио бронзу, док је  
Павле Стојнић освојио 
злато у категорији 
такмичара до девет 
година.

Настављено је и такмичење у 
Другој лиги Републике Српске 
- група Запад.  Екипа „Брда“ са 
Хамбарина у фудбалско прољеће 
је ушла побједом од  2:0 на 
гостовању у Броду код „Полета“. 
Први гол постигао је Крнета  у 33. 
минути, а други је, са бијеле тачке 
постигао Сархатлић у 67. минути.
Екипа ФСА Приједор доживјела 
је пораз од 2:0 на гостовању у 
Бањалуци код екипе БСК-а. Први 
гол за домаће је постигао Стојичић 

у 19. минути, а до 2:0  се дошло 
након  аутогола Вујчића у 65. 
минути сусрета.
ФСА је тренутно пета на табели, са 
27 освојених бодова,а у наредном 
колу дочекују србачку „Слогу“ 
која им бјежи за један бод. Што 
се тиче „Брда“, које се налази на 
седмој позицији, и они дочекују 
тешког противника, јер им 
долази првопласирани „Борац“ из 
Козарске Дубице.

П О Б Ј Е Д А 
" Б Р Д А "

П О Р А З 
Ф С А

Припремио: Зоран Јелић
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РEКOНСTРУИСAНА ПOШTA 
У КOЗAРСКOJ ДУБИЦИ

У Кoзaрскoj Дубици oтвoрeн je рeкoнструисaн 
oбjeкaт пoштe у цeнтру грaдa, a укупнa 
инвeстициja вриjeднa je oкo 350.000 КM.
Дирeктoр "Пoштa Српскe" Mилaдин Рaдoвић 
рeкao je дa je рeкoнструкциja oвoг oбjeктa 
вршeнa у двиje фaзe. Обухвaћeнa je зaмjeнa 
кoмплeтнoг крoвнoг пoкривaчa, урeђeњe 
oкoлних пoвршинa, фaсaдe, прилaзних стaзa 
зa лицa сa инвaлидитeтoм, тe je кoмплeтнo 
рeкoнструисaнa шaлтeр сaлa. Циљ, je, дoдаo 
je, дa се грaђaнимa пoбoљшa квaлитeт услугa, 
a зaпoслeнимa услoви у кojимa рaдe.
"Oмoгућили смo штo бoљу и квaлитeтниjу 
услугу свим нaшим кoрисницимa, a 
зaпoслeнимa oбeзбиjeдили бoљe услoвe зa 
рaд и прaтили свe мoдeрнe трeндoвe", рeкao 
je Рaдoвић нoвинaримa.

Из рукoвoдствa oвe oпштинe зaхвaлилу су сe 
рукoвoдству "Пoштa Српскe" штo je Кoзaрскa 
Дубицa дoбилa у пoтпунoсти рeнoвирaни 
oбjeкaт. 

Текст: З.Ј.

УЧЕНИЦИ ОБИЉЕЖИЛИ ДАН БРОЈА ПИ
Дан броја Пи у свијету се 
обиљежава 14. марта, јер је 
приближна вриједност тог броја 
3,14. Тим поводом у приједорској 
Основној школи "Петар Кочић" 
снимили су кратки едукативно-
забавни филм посвећен овој 
математичкој константи, 
на којем су, са наставницом 

м а т е м а т и к е , 
р а д и л и 

ч л а н о в и 

додатне наставе.
"Математика 

н и ј е 
т е ш к а , 
м и с л и м 
да је 

она чиста 
логика и да може 

бити веома забавна, 

поготово ако се обиљежава на 
овако занимљиве начине као 
што смо ми то радили", рекла је 
ученица Марија Брајдић.
Поред едукативног филма, ђаци 
су учествовали на радионицама 
и мини-такмичењима 
инспирисаним децималама 
броја Пи. Њихова наставница 
Сандра Бојанић задовољна је 
креативношћу коју су показали 
ученици. 
"Жељели смо да упознамо дјецу 
о неким стварима које не могу 
да се ураде у склопу редовног 
наставног плана и програма, 
да им пружимо прилику 
да виде неку необичнију и 
занимљивију страну математике 
те да они у свему томе искажу 
своју креативност", рекла је 
Бојанићева. 
Дан броја Пи први пут је 
обиљежен 1988. године, а тај 
датум повезује се са рођењем 
и смрћу два генија, Алберта 
Ајнштајна и Стивена Хокинга. 

Текст: Д. Совиљ 

Занимљивија страна 
математике 
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Бик (21. април – 20. мај)

 Бикови ће бити задовољни својим односом са 
најмилијима. Добро ће се слагати и разумјети, а 
викенд ће им донијети прилику да поново запале 
ватру љубави. За самце, излазак са друштвом отвориће 
могућност да упознају некога ко ће их јако привући. 
Оствариће пријатну и квалитетну сарадњу са окружењем. 
Повремено ће имати осећај да не могу некоме да вјерују 

на послу, али ће их брзо разувјерити неком акцијом.

Ован (21. март – 20. април)

Ован ће осјетити потребу да се дубље повеже са својим 
партнером. Биће им важно да се разумију и подржавају,  
чак и ако се не слажу око неких тема. Викенд је погодан 
за разговор о заједничкој будућности. На пословном 
плану, имаће нетачне или непотпуне информације, тако 
да се не треба превише ослањати на њих.

Шкорпија (23. октобар – 21. новембар)

Вољени ће бити велика подршка Шкорпијама у свему што 
раде, а њихов подстицај ће их подстаћи да буду најбоља 
верзија себе у свим аспектима живота. За самце, викенд 
обећава узбудљиво познанство. Они ће се добро снаћи у 
разним областима, а њихова свестраност и креативност 
донијеће им поштовање у радном окружењу. Биће им 
важно да раде нешто што воле и у чему уживају, па ће 

размотрити друге опције ако раде посао који им је досадан.

Вага (23. септембар – 22. октобар)

Ваге ће бити уморне од тешких обавеза, али ће осјећати 
да им партнер не пружа подршку. Сметаће им његове 
притужбе да је занемарен, па би се могли и посвађати, 
али ће брзо закопати ратну сјекиру. Њихове идеје на 
послу неће наићи на одобравање, па је боље да их за 
сада не дијеле са другима и радије се усредсредите на 
завршетак започетог посла.

Лав (23. јул – 22. август)

Лавови би требало да искористе повољне планетарне 
утицаје како би рјешили било какве сукобе и побољшали 
свој однос са својим најмилијима. Самци ће прву 
половину недјеље провести у романтичном расположењу. 
Недјеља је погодна за све врсте финансијских 
трансакција и улагања, али само ако се не ради о 
ризичним потезима.

Водолија (20. јануар – 18. фебруар)

Прва половина недјеље је погодна за флерт и завођење, 
али послије петка Водолије неће бити тако отворене и 
кокетне. Неће бити лако задовољити њихове критеријуме, 
па ће сваки потенцијални удварач наћи неку ману. 
Многи ће добити понуду за хонорарни посао или рад на 
додатном пројекту. Иако зарада неће бити велика, ову 
могућност не треба одбацити јер би то могла бити добра 

опклада за будућност.

Близанци (21. мај – 20. јун)

Љубавне свађе биће саставни део недјеље за Близанце. 
Биће проблема у комуникацији са вољенима, па ће 
већина сукоба бити посљедица неспоразума. Самци 
би могли пасти на чари шармантног, али неискреног 
удварача. Интензивно ће размишљати о својој каријери 
и тренутној пословној ситуацији, а истовремено ће бити 
помало песимистичан и тежи да умањује своје успјехе.

Стријелац (22. новембар – 21. децембар)

Стријелци ће имати напете односе са укућанима и 
породицом. Сви ће критиковати свој начин живота, па ће 
се осјећати нападнутим са свих страна, а у бесу би могли 
да кажу нешто за шта ће касније морати да се извињавају. 
Неће моћи превише да се ослањају на сараднике. Ово ће 
их мало разочарати, али не треба улазити у расправе. За 
оне који су у фази куповине или реновирања стана могло 

би доћи до неочекиваних кашњења.

Девица (23. август – 22. септембар)

Дјевице су у изазовном периоду у коме ће њихове речи и 
поступци имати посебну тежину. Пустите их да размисле 
шта их чини незадовољним и да ријеше своје недоумице 
сами са собом пре него што их подјеле са партнером. 
Пословни резултати ће у великој мјери зависити од 
сарадње са окружењем. Често ће морати да пристану на 
уступке или да сарађују са људима које не цијене, па ће 

резултати бити слабији него иначе.

Рибе (19. фебруар – 20. март)

Слободне Рибе очекују узбудљиви догађаји на интимном 
нивоу. Вечерњи излазак током викенда испуниће њихова 
очекивања и донијети им новог удварача са којим 
ће се брзо договорити. Парови ће правити планове о 
заједничкој будућности. Уложиће много труда у свој рад, 
али ће имати помало нереална очекивања. Нека се не 
разочарају ако изостану похвале и награде, јер ће њихов 

труд бити примјећен.

Рак (21. јун – 22. јул)

Иако ће у првом делу недјеље Ракови често имати 
љубавне сукобе, викенд је створен за помирење са 
вољеном особом. Схватиће да не желе да се љуте једно 
на друго, а ова спознаја ће допринијети да се поново 
зближе. Успјех ће постићи у образовној делатности и 
интелектуалном раду. Њихова концентрација и памћење 
биће на високом нивоу.

Јарац (22. децембар – 19. јануар)

Партнер ће Јарчевима поклонити много љубави и пажње, 
а викенд ће им бити идеална прилика да мало времена 
проведу сами, у романтичној атмосфери. Током ноћног 
изласка, самци би могли да упознају некога ко ће их 
јако привући. Вријеме је да изађу из своје зоне комфора 
и ураде нешто што нико од њих не очекује. Прави је 
тренутак да изнесу своје идеје, бићете убједљиви и 

шармантни, па ће оставити одличан утисак.

ВЕЛИКИ НЕДЈЕЉНИ ХОРОСКОП
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Prema odluci Odbora povjerilaca od 03.03.2023. 
godine, a u skladu sa odlukom Skupštine povjerilaca 
održane dana 12.04.2022. godine, prodaje se drvna 
masa stečajnog dužnika Preduzeća za ribarstvo ‘’ 
Saničani ‘’ a.d. u stečaju. 

1. Drvna masa koja se nalazi na površini za koju 
se vrši licitacija iznosi između 10.000t do 13.000t. S’ 
obzirom da nismo u mogućnosti da se procjeni tačan 
iznos drvne mase, u momentu isporuke drvne mase 
biće formirana komisija koja će pratiti odvoz i vršiti 
odvagu, kako bi se ustanovila tačna količina drvne 
mase.

2. Ovim pozivom za dostavu ponuda pozivamo 
sve zainteresovane subjekte koji se bave sječenjem, 
proizvodnjom i uklanjanjem drvne mase da podnesu 
svoje ponude po objavljenoj licitaciji.

3. Ponuđači koji su zainteresovani za učešće na 
licitaciji radi kupovine drvne mase moraju da budu 
saglasni da nakon uklanjanja drvne mase postojeće 
puteve i putne komunikacije kao i nasipe i krune na-
sipa ostave u prohodnom, adekvatnom i uslovnom 
stanju. U momentu izvođenja radova – uklanjanja 
drvne mase na navedenom području, svi kanali i 
vodeni tokovi moraju ostati prohodni.

4. Svi ponuđači koji učestvuju na licitaciji, 
moraju da ispunjavaju sledeće uslove i dostave 
sledeću dokumentaciju:
• rješenje o upisu u sudski registar – original 
ili izvod iz registracije o vrsti obavljanja djelatnosti,
• adresa i broj telefona,
• dokaze o kvalifikovanosti za izvršenje nave-
denih poslova u smislu tehničko tehnološke oprem-
ljenosti, 

• spisak mehanizacije neophodne za 
izvođenje gore navedenih radova, 
• poželjno dostaviti dokaz ( reference ) o 
izvršavanju istih ili sličnih poslova,
• uvjerenje o izmirenim poreskim obavezama,
• potvrda o likvidnosti firme.

Tražena dokumentacija se dostavlja u fotokopiji 
ovjerenoj od strane nadležnog organa, ne starije od 
30 dana, računajući od dana podnošenja prijave na 
ovu licitaciju.

5. S’ obzirom da se licitacija obavlja putem zat-
vorenih ponuda, mole se ponuđači da ponude svoju  
najvišu cijenu po jediničnoj toni drvne mase iskaza-
no bez PDV-a.
Napomena: u slučaju da pristignu 2 ( dve ) ili više 
ponuda sa istom ponuđenom cijenom, sa  tim 
ponuđačima će se vršiti javno nadmetanje za veću 
ponudu gore navedene drvne mase.

6. Ponude se dostavljaju isključivo poštom i 
to u zatvorenoj koverti na adresu: Knjigovodstveni 
servis ‘’ Norma ‘’ s.p. Sandra Šobot – Uskočka bb, 
Prijedor, sa naznakom „ Ponuda za kupovinu drvne 
mase – NE OTVARAJ. ‘’ 

7. Pravo učešća na licitaciji imaju svi ponuđači 
koji ispunjavaju uslove i koji uplate depozit u iznosu 
od 10.000,00 KM u skladu sa naznakom i naprijed 
navedenim iznosom, i to najkasnije do 30.03.2023. 
godine na transakcioni račun stečajnog dužnika br. 
562-007-81651566-39 otvoren kod NLB BANKE, i o 
izvršenoj uplati predoče dokaz. 

8. Rok za dostavljanje ponuda ističe 
30.03.2023. godine u 12 časova.

9. Sve ponude koje pristignu poslije 
naznačenog roka, neće biti uzete u razmatranje.

10. Javno otvaranje ponuda obaviće se u petak 
31.03.2023. godine, sa početkom u 12 časova, ad-
resa: Uskočka bb, srednjoškolski centar iznad malog 
Tropika, poslovni prostor br. 28.

11. Da bi licitacija za prikupljanje ponuda bilo 
uspješna mora biti dostavljena najmanje jedna po-
nuda.

12. Stečajni dužnik će sa najboljim ponuđačem 
u roku od 3 ( tri ) dana potpisati ugovor o izvođenju 
radova u kojem će se definisati način plaćanja drvne 
mase i sve ostali uslove koji se moraju ispuniti iz 
tačke 3. ove licitacije. Ostalim ponuđačima koji su 
uplatili depozit stečajni dužnik se obavezuje da će 
izvršiti povrat u roku od 3 dana. 

13. Lica sa neurednom dokumentacijom za 
utvrđivanje identiteta ili bez navedene dokument-
acije neće moći učestvovati u licitaciji.

14. Ovaj oglas biće objavljen na oglasnoj tabli 
suda i dnevnom listu " Kozarskom Vijesniku ".

Napomena: Drvna masa koja je predmet licitacije 
može da se pogleda svakim radnim danom u perio-
du od 08:00h do 16:00h, uz prethodni kontakt : 065 
/ 589 – 002 – Marinko Sladaković.

Kontakt osoba za dodatne informacije o dokument-
aciji: stečajni upravnik Mirko Marčeta, broj telefona: 
066 / 340 – 113.

Grad Prijedor i projekat ReLOaD2 pozivaju sve organizacije civilnog društva 
(OCD) iz Bosne i Hercegovine da dostave prijedloge projekata koji su u skladu 
sa razvojnim ciljevima ove jedinice lokalne samouprave (JLS)koji su navedeni 
u dokumentu Integralna strategija Grada Prijedora za period 2014-2024. go-
dina.

- Tekst Javnog poziva, te obrasci sa uputstvima za prijavu projekata 
mogu se preuzeti na web stranici: www.undp.org/bosnia-herzegovina,  kao i 
na web stranici Grada Prijedora: www.prijedorgrad.org; 

- Rok za predaju aplikacija je 21.4.2023. godine do 15.30 časova;

- Ispunjena aplikacija (sa kompletnom zahtijevanom dokumentacijom) 
se mora dostaviti u jednoj elektronskoj kopiji (USB) na kojem je set obavezne i 
dodatne dokumentacije, plus po jedan primjerak dokumenata koje je potreb-
no dostaviti u štampanom obliku. Svi materijali se dostavljaju u zatvorenoj ko-
verti ili paketu preporučenom poštom ili lično tokom radnih dana (ponedjel-
jak – petak), u periodu od 7.30 do 15.30 časova putem protokola Gradske 
uprave Prijedor sa naznakom „Za ReLOaD2 projekat“.

Нацрт Плана биће изложен на јавни 
увид у:

• у просторијама Градске управе  Града 
Приједора (улаз за странке, просторије 
Одјељења за просторно уређење, 
други спрат)
• просторијама стручне организације 
“HKP Consulting” Бања Лука, Ул. Петра 
Кочића бр. 5,Бања Лука
• просторијама канцеларије Приједор 
Центар у улици Ослободилаца 
Приједора 6, обавља послове МЗ-
а: Приједор Центар, Гомјеница, 
Д.Орловци, Кокин Град, Орловача и 
Рашковац

Нацрт Плана може се погледати сваки 
радни дан осим суботе, недеље и 
државних празника у времену од 8 до 
15 часова у периоду од 24.03.2023.
године до 24.04.2023.године.

Нацрт Плана биће објављен и на web 

site-у Града Приједора, www.prijedor-
grad.org. Такође, у канцеларијама бр. 53 
и 55 Одјељења за просторно уређење 
Градске управе и у просторијама 
могу се добити и усмена тумачења 
изложеног материјала Нацрта Плана.

За вријеме трајања јавног увида, тј.све 
до 24.04.2023. год. свако физичко и 
правно лице може дати мишљење, 
примједбе и приједлоге на материјал 
Нацрта и то:

- уписом у Књиге примједбикоје ће се 
налазити у просторијама у којима ће 
Нацрт Плана бити изложен 

- доставити у форми дописа Одјељењу 
за просторно уређење Градске управе 
Града Приједор или на e-mail 
prostorno@prijedorgrad.org

Одјељење за просторно уређење

L I C I T A C I J A
za prodaju drvne mase – osim tehničkog drveta  - hrasta

Dana, 17.03.2023. godine
Broj: 67 0 St 001694 20 St
 
Na osnovu člana 155. stav 1. Zakona o stečaju („Službeni glasnik Republike Srpske", broj 16/16) i Odluke 
Odbora povjerilaca donesene na ročištu u stečajnom postupku nad Preduzećem za ribarstvo ‘’ Saničani ‘’ 
a.d. u stečaju od 03.03.2023. godine, stečajni upravnik, dana 17.03.2023. godine, objavljuje :

PREDUZEĆE ZA RIBARSTVO ‘’ SANIČANI ‘’ A.D.
                               U STEČAJU
                  SANIČANI BB, PRIJEDOR

GRAD PRIJEDOR U PARTNERSTVU SA RAZVOJNIM PROGRAMOM 
UJEDINJENIH NACIJA RASPISUJE:

JAVNI POZIV ORGANIZACIJAMA CIVILNOG DRUŠTVA/NEVLADINIM 
ORGANIZACIJAMA ZA PREDAJU PRIJEDLOGA PROJEKATA

U SKLOPU PROJEKTA REGIONALNI PROGRAM LOKALNE DEMOKRATIJE 
NA ZAPADNOM BALKANU 2 (ReLOaD2)

ПРВО ОБАВЈЕШТЕЊЕ ЗА ЈАВНОСТ
О ИЗЛАГАЊУ НАЦРТА ПЛАНА НА ЈАВНИ УВИД

Обавјештава се јавност да се излаже на јавни увид 
НАЦРТ ИЗМЈЕНЕ И ДОПУНЕ РЕГУЛАЦИОНОГ ПЛАНА ЦЕНТРАЛНЕ ЗОНЕ 

ПРИЈЕДОРА СА СПОМЕНИЧКИМ КОМПЛЕКСОМ - I ФАЗА, 
РАДНИ НАЗИВ РЕГУЛАЦИОНИ „ЦЕНТАР“ БЛОК 2

Finansira 
Evropska unija

U partnerstvu sa:
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Последњи поздрав драгом куму

ПАЈИ

Кумови Драгићи: Радана, Небојша и 
Борис са породицом.

17323

Тужно сјећање на наше вољене и никад 
прежаљене

Дани пролазе а туга вјечно остаје у нама. 
Успомену на вашу љубав и племенитост 

заувијек чувамо  у нашим срцима.
Ваши најмилији син Драган, кћерке Коса и 

Вука са породицама.

17818

СТОЈА 
(рођ.Мацура) 

ЂАКОВИЋ
(15.3.2017-

2023)

СВЕТОЗАР 
ЂАКОВИЋ
(20.5.2008-

2023)

Дана 19.3.2023. навршава се тужних 
четрдесет дана од смрти наше супруге, 
мајке и баке

ЈЕРОСИМЕ КОНДИЋ
(1951-2023)

Кроз живот испреплетен са много радости и 
изазова, била си велика подршка и ослонац. 
Велико хвала за доброту и љубав коју си 
несебично пружала. Нека те анђели чувају. У 
суботу,18.3.2023. посјетићемо њену вјечну кућу. Ожалошћени 
супруг Коста, кћерке Жељана и Слађана са породицама. 17819

Тужно сјећање

ДРАШКО ЉУБИЧИЋ - ЏЕКСОН
(19.3.2019-19.3.2023)

Зока и Гоша са породицама.
17825

ПРИЈЕДОРСКИ 
ИНФОРМАТОР

ХИТНЕ СЛУЖБЕ
Пoлициja 122
Хитнa пoмoћ 124
Вaтрoгaсци 123

Информације 1185
Taчнo вриjeмe 125

САОБРАЋАЈ
Аутобуска станица 052/240-
150 
Aутo мoтo сaвeз Приjeдoр 
052/212-040
Жељезничка станица 
052/211-021
Спoртски aeрoдрoм Уриje 
052/236-429 

КОМУНАЛНА ПРЕДУЗЕЋА 
Водовод 052/236-600
Топлана 052/231-779 
Електродистрибуција 
052/233-031
Кoмунaлнe услугe 052/237-
177

УСТАНОВЕ
Библиотека 052/211-324 
Позориште 052/211-116 
Музеј 052/211-334 
Галерија 052/213-305 
Метеоролошка станица 
052/232-285 
Кино “Козара” 052/211-258, 
052/211-259 
Градска читаоница 052/211 
477
Суд 052/211-420 

МЕДИЈИ 
РTРС ИTЦ Приjeдoр 
052/240-200
ИПЦ Кoзaрски Вjeсник 
052/234-271

Рaдиo Приjeдoр 052 911 822
TВ Приjeдoр 052/211-239
< FREE > рaдиo 052/233-303

ЗДРАВСТВО
Дом здравља 052/231 288
Болница 052/238-411

АПОТЕКЕ
Aпoтeкa Кoзaрa 052/231-
202
Aпoтeкa 16. Maj 052/242-
860
Aпoтeкa Meдикус 052/234-
160
Aпoтeкa Уриje 052/239-
130

ТУРИЗАМ
Tуристичкa oргaнизaциja 
Приjeдoр 052/243-030
Хoтeл Приjeдoр 052/234-220
Moтeл < Le Pont > 052/234-
788
Рeстoрaн < Papa Joe > 
052/214-494
Рeстoрaн Eврoпa 052/333-
123
Рeстoрaн Рибaрскa причa 
052/325-510

УСТАНОВЕ
Meтeoрoлoшкa стaницa При-
jeдoр 052/232-285
Пoштa Приjeдoр б052/233-
980
Oснoвни Суд Приjeдoр 
052/211-420
Дjeчиjи вртић "Рaдoст" 
052/243-020
Дoм пeнзиoнeрa 052/233-
750
Цeнтaр зa сoциjaлни рaд 
052/231-967

 НА РЕПЕРТОАРУ 
КИНА КОЗАРА

20
:3

0

18:30
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БРАНИСЛАВ КАНТАР
(1955-2023)

Последњи поздрав зету од шурјака 
Жарка.

17824

Дана 21.3.2023. навршава се тужна 
година од смрти нашег драгог и вољеног 

супруга и оца

РАДЕНКА БАШИЋА

Поносни смо што смо те имали, тужни 
јер смо те изгубили.
Вјечно ћеш живјети у нашим срцима.
Твоји: супруга Наташа и синови Данило 
и Никша.

17826

Дана 21.3.2023. 
навршава се тужна 

година од смрти нашег 
драгог

РАДЕНКА 
БАШИЋА

Сјећање на тебе вјечно 
ће трајати.
Половина Марио и 
Вера.

17826

ОГЛАШАВАЈТЕ
У КОЗАРСКОМ

ВЈЕСНИКУ

Дана 10.3.2023. престало је да куца срце нашег драгог

БРАНИСЛАВА  (РАДЕ)  КАНТАРА
(1955-2023)

Сахрана је обављена 11.3.2023. у Горњој Драготињи.
Захваљујемо родбини, кумовима, пријатељима и комшијама 
који су били уз нас у овим тешким тренуцима. Драги наш Бране, 
поносни смо што смо те имали, бескрајно тужни што нам те 
судбина истргнула из нашег загрљаја сад кад смо дјецу извели 
на прави пут, а ти и ја смо требали одмарати ,уживати и лагано 
старити. Почивај у миру, у нашим мислима ћеш бити увијек. Воле 
те твоји: супруга Милица, кћерка Тијана и син Драган. 17824

Прошло је 17 година од кад ниси са 
нама

МИЛАДИН 
СУПИЋ

Оставио си траг који се не брише, са поносом те помињемо и заувијек 
чувамо од заборава.

Твоји: Драган, Драгана, Луна и Никола.

17823

Дана 21.3.2023. 
навршава се тужна 

година од смрти нашег 
драгог зета

РАДЕНКА БАШИЋА

Нема ријечи које те могу ожалити, ни времена у 
којем ћемо те заборавити. Увијек ћемо те вољети 
и по добру памтити, јер си то заслужио.
Душка и Ненад.

17826

Дана 21.3.2023. 
навршава се тужна 

година од смрти нашег 
драгог

РАДЕНКА БАШИЋА

С љубављу и поштовањем чуваћемо те од 
заборава.
Бојана, Драшко и породица Пејовић.

17826

Дана 18.3.2023. 
навршава се шест  

тужних година од како 
није са нама наш драги

МИРОСЛАВ 
ПРЕДОЈЕВИЋ
(1956-2017)

Драги наш Мими, године пролазе а сјећање на 
тебе вјечно остаје у нашим срцима.
Твоја снаха Мирјана, синовци Драган и Жељко, 
Тијана, Марија и Марко.

17820

Дана 18.3.2023. 
навршава се шест година 
од смрти нашег вољеног 

брата

МИРОСЛАВА 
ПРЕДОЈЕВИЋА

(1956-2017)

Утјехе нема, бол доживотна. Љубав је вјечна. 
Много нам недостајеш драги наш брате.
Твоје сестре Мира, Нада и брат Неђо.

17820

Дана 22.3.2023. навршава се година дана од 
смрти наше тетe

МИРЕ (рођ.Мијатовић) 
РАДАНОВИЋ

Увијек ће те се радо сјећати , твоји Слађа, Игор, Јелена, 
Милош и Радомир.

17822

Дана 22.3.2023. навршава се година дана од 
смрти наше тете

МИРЕ РАДАНОВИЋ

Увијек ћеш остати у нашим срцима и никад те нећемо заборавити.
Твоји Гоша и породица Тевановић.

17822

МИЛАН СЈАМРО
(17.3.2021-
17.3.2023)

Сјећање на вас дио је нашег живота.
Ваши Добрила и Милкица са дјецом.

17821

ВАСИЉ СЈАМРО
(17.4.2002-
17.4.2023)

ФОТОГРАФИЈЕ
ЧИТУЉА 
ЧУВАМО
40 ДАНА



У прољеће 1942. године појавио се први број "Козарског партизанског вјесника", у издању партизанског Обавјештајног бироа Другог 
крајишког (козарског) НОП одреда "Младен Стојановић". У љето 1975. године изашао је први број послије Другог свјетског рата.

Издаје: Информативно-пословни центар "Козарски вјесник" Приједор - Редакција и администрација: Улица Саве Ковачевића 15. Лист регистрован код Министарства информација Републике Српске, бр. 170/93 од 10.3.1993.
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Бранка Дакић, Мирјана Шодић, Зоран Совиљ, Деборах Совиљ, Зоран Јелић, Ведрана Нишевић, Бојана Мајсторовић - Технички уредник: Силвија Дејановић, Технички прелом: Радмила Радиновић Петровић, Миле Станар - 
Телефони: Директор 232-803, уредник 243-440, новинари  234-271, 234-701, 234-442, служба малих огласа 211-575, рачуноводство и маркетинг 232-863, техничка припрема  243-441, Радио Приједор 911-822, Телевизија Приједор 
211-239, Уредник РТВ Приједор 911-988. Тел/факс 232-803, 232-863.- Цијена примјерка одштампана на "глави" Листа - Претплата: Све информације о претплати на Лист на телефоне 211-575 и 232-863 - Рукописи и фотографије 
се не враћају - Жиро рачун: НЛБ банка АД Филијала Приједор - ж.р. 5620070000263992 (са назнаком за "Козарски вјесник") - Штампа: "Дневне Независне новине"  - За штампу: Александар Копања, директор
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Рукoмeтa-
ши ОРК „При-
jeдoр“ висoким 
рeзултaтoм 39:25, на 
свом терену,  су пoрaзили 
РК „Срeдњoшкoлaц“ из Нoвoг 
Грaдa. Вeћ нa пoлуврeмeну дoмaћи 
тим je имao прeднoст oд 12 гoлoвa и 
нису допустили да се до краја сусрета 
у питање доведе питање побједника. 
Нajeфикaсниjи у пoбjeдничкoм тиму 
биo je Дaвид Ђaкoвић, кojи je чaк 17 
путa трeсao прoтивничку мрeжу. Гoл-
мaн Крaгуљ имao je 15 oдбрaнa.

У нaрeднoм кoлу Другe лигe Рeпу-
бликe, OРК „Приjeдoр“ поново игра 
са комшијама, овај пут на гостовању 
код бањалучке екипе „Борац Мтел 2“. 
„Приједор“ је тренутно пети на табели 
са 13 бодова.

„Рудaр Приjeдoр" пoрaжeн je  рeзултaтoм 2:0 oд стрaнe eки-
пe „Tузлa Ситy", у узврaтнoм сусрeту чeтвртфинaлa Купa БиХ.  
Гoлoвe зa гoстуjући тим дaли су Ивaниaдзe у 38. и Субaшић у 
18. минути.  Укупaн рeзултaт, нaкoн oбa мeчa je био висoких 7:0. 
Приjeдoрскa eкипa oкрeћe сe у пoтпунoсти Првoj лиги Рeпубли-
кe Српскe, гдje их вeћ у субoту чeкa гoстoвaњe кoд eкипe „Лaк-
тaшa".
У претходном колу  Прве лиге „Рудар“ је поражен од стране 
„Крупе“ резултатом 2:1. Приједорски тим је повео у 20. минути, 
голом Микића. Али, након десет минута Перовић доноси изјед-
начење. У самом финишу првог полувремена Мрзић погађа и 
поставља коначан резултат сусрета.

ДВИЈЕ БРОНЗЕ ЗА 
„КОЗАРУ“
Нa 19. „Oмeгa Купу“, који је oдржaн  у Беoгрaду, у вeoмa 
jaкoj кoнкурeнциjи oд 770  тaкмичaрa из седам   зeмaљa 
наступио је и Теквондо клуб „Козара“  сa шест тaкмичaрa. 
Освојене  су и двије бронзане медаље, а освојили су их Aнa 
Mиa Вeсeлинoвић  и Aндриja Пeтoш. У „Козари“ су задо-
вољни постигнутим пред  државно првенство које их уско-
ро очекује у Зеници.

ЗЛАТО ЗА КРИСТИЈАНА; 
СРЕБРО ЗА АНДРЕЈА

У Мостару је протеклог викенда oдржaнo Првeнствo БиХ у теквондоу, на којем  je учeст-
вoвaлo прeкo 300 тaкмичaрa.
У кaтeгoриjaмa млaђи кaдeти тaкмичaри Teквoндo клубa "Љубиja"Приjeдoр oсвojили су 
двиje мeдaљe. Кристиjaн Tимaрaц oкитиo сe злaтнoм мeдaљoм, дoк je  Aндрej Tимaрaц 
oсвojиo срeбрo.

„ШОДАН“  
СЕ ОКИТИО 
МЕДАЉАМА

ВИСOКA ПOБJEДA 
РУКOMETAШA “ПРИJEДOРA”

Та к м и ч а -
ри  Кaрaтe  
к л у б а  
„ Ш o д a н “  
изa  сeбe  
имaју  oд-
личaн  ви-
кeнд, тoкoм  
кojeг су нa-
ступили нa  
двa  тaкми-
чeњa. Тако 
су се проте-
кле субoте  
тaкмичили  
нa “Кључ 
Oпeн 2023”, a у нeдjeљу нa  “Купу 
Mлaдoсти 2023”, кojи je oдржaн у 
Кoстajници.
Нa oбa турнирa „Шoдaн“ je пo-
стигao изузeтнe рeзултaтe. Oсвojи-
ли су укупнo 37 мeдaљa,  oд чeгa 
17 злaтних, 13 срeбрних и сeдaм 
брoнзaних.
Пoрeд тoгa, приjeдoрски клуб je у 
Кoстajници у гeнeрaлнoм плaсмa-
ну oсвojиo трeћу пoзициjу.

„РУДАР“ 
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